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PROTOKÓŁ NR VI/L/22 

z L SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 

VI KADENCJI 
 

(21/22.11.2022 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

[przed rozpoczęciem sesji sprawdzona została lista obecności radnych, ponadto podana została informacja 

o przetwarzaniu danych osobowych] 
 

1. Otwarcie sesji – [godz. 1105 – radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku] 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – na podstawie danych 

z systemu stwierdzam, iż w obradach uczestniczy 43 radnych, a zatem obrady są 

prawomocne i w związku z tym otwieram L sesję Sejmiku Województwa 

Śląskiego VI kadencji. Serdecznie witam wszystkich uczestników naszej sesji. 

Witam posłów obecnych na naszych obradach. Witam Panią Poseł Monikę Rosę. 

Witam Panów Posłów Borysa Budkę i Wojciecha Saługę. Witam serdecznie 

Zarząd Województwa Śląskiego na czele z Panem Marszałkiem Jakubem 

Chełstowskim. Witam Panią Skarbnik Elżbietę Stolorz-Krzisz. Witam Pana 

Dariusza Ptasia, Sekretarza Województwa. Witam Szanownych Państwa 

Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego ! 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2022-2030 (druk VI/591). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2022 rok (druk VI/592). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2022 rok (druk VI/593). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2022 roku pomocy finansowej 

jednostkom samorządu terytorialnego województwa śląskiego na 

dofinansowanie udziału nauczycieli w Podyplomowych Studiach z Wiedzy o 

Regionie (druk VI/587). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/43/4/2022 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 25 kwietnia 2022 roku w sprawie określenia 

zadań, na które Województwo Śląskie przeznacza w 2022 roku środki 
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Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk VI/585). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Samorządu 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2023 (druk VI/588). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia organizatorowi publicznego 

transportu zbiorowego zadania własnego Województwa Śląskiego (druk 

VI/584). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/45/13/2022 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 20 czerwca 2022 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na powierzenie zadania własnego Województwa Śląskiego pod nazwą 

„Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg 

wojewódzkich” (druk VI/583). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej nadania statutu 

„REPTY” Górnośląskiemu Centrum Rehabilitacji im. Gen. Jerzego Ziętka z 

siedzibą w Tarnowskich Górach (druk VI/589). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/56/3/2010 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 22 września 2010 roku w sprawie ustalenia 

kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół, dla których 

organem prowadzącym jest Województwo Śląskie, za osiągnięcia w zakresie 

pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej, w tym realizacji zadań 

związanych z zapewnieniem bezpieczeństwa uczniom w czasie zajęć 

organizowanych przez szkołę oraz realizacji innych zadań statutowych szkoły 

(z późniejszymi zmianami) (druk VI/590). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały Nr VI/46/8/2022 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 29 sierpnia 2022 roku w sprawie 

przyjęcia Regulaminu przyznawania nagród Marszałka Województwa 

Śląskiego za wybitne osiągnięcia sportowe (druk VI/586). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego do Rady Społecznej Szpitala Specjalistycznego Nr 2 w Bytomiu 

(druk VI/594). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk VI/597). 

17. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

18. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

19. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Szanowny Panie Przewodniczący ! Państwo 

Radni ! Drodzy Goście ! Ja bym chciał złożyć wniosek o rozszerzenie porządku 

obrad o nowy punkt dotyczący wyboru wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego, umieszczenie tego punktu bezpośrednio przed punktem 

dotyczącym odwołania Pana Przewodniczącego i jednocześnie chciałbym złożyć 
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wniosek, żeby powołać na to stanowisko Pana Radnego Stanisława Gmitruka, 

który był w przeszłości Przewodniczącym, Wiceprzewodniczącym Sejmiku 

Województwa Śląskiego i jednocześnie radnym Miasta Częstochowa. Z drugiej 

strony wielkie doświadczenie przez ostatnie cztery lata. Mi się z Panem Radnym 

dobrze współpracowało a propos spraw regionu. Wniosek jest formalny i proszę 

go poddać pod głosowanie. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – tak, bardzo dziękuję ! Panie 

Marszałku ! Oczywiście dziękuję. Przypominam, sprawy proceduralne, że 

wniosek będzie poddany pod głosowanie, natomiast o umiejscowieniu 

w porządku obrad decyduje prowadzący obrady. Proszę bardzo, zgłasza się Pan 

Przemysław Wydra, udzielam głosu ! 

 

- radny Przemysław Wydra – teraz jestem słyszalny, tak ? Panie 

Przewodniczący ! Panie Marszałku ! W imieniu klubu radnych Prawa 

i Sprawiedliwość proszę o półgodzinną przerwę. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Ogłaszam 

półgodzinną przerwę ! … 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo, bardzo 

proszę o zajmowanie miejsc. Jesteśmy w punkcie rozpatrzenie proponowanych 

zmian w porządku obrad i w kolejności zgłoszeń Pan Mirosław Mazur, udzielam 

głosu ! 

 

- radny Mirosław Mazur –…Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! 

Koleżanki i Koledzy Radni i Szanowni Państwo ! Panie Marszałku ! Panie 

Przewodniczący ! Zacznę od tego wniosku. Po pierwsze – rozpoczął Pan sesję 

z dużym opóźnieniem. Po drugie, bez jakichś wyraźnych powodów ogłosił Pan 

pół godziny przerwy. Jesteśmy tym, powiem delikatnie, bardzo mocno 

zniesmaczeni, bo kolejny raz Pan nie szanuje ani naszego czasu, nie ma Pan 

szacunku do radnych. To jakby potwierdza zasadność wniosku, który złożyliśmy, 

który jest w punkcie 16., czyli wniosku o odwołanie Przewodniczącego Sejmiku. 

I ja mam naprawdę prośbę w imieniu nie tylko swoim, ale sądzę większości 

radnych na tej sali, żeby Pan unikał takich sytuacji i żeby Pan sprawnie prowadził 

obrady. Druga rzecz to jest taka. Mnie i pewnie też innych radnych doszły 

informacje na temat tego, że pojawiły się jakieś nowe informacje, nowe 

okoliczności dotyczące nieprawidłowości w Funduszu Górnośląskim. Nie 

widzimy tego punktu w punkcie obrad dzisiejszej sesji. Myślę, że to jest punkt 

bardzo interesujący, więc jeżeli coś jest na rzeczy, jeżeli rzeczywiście są jakieś 

nowe informacje, Panie Marszałku, bardzo prosimy o przedstawienie, 
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potwierdzenie tego faktu i przedstawienie jakichś dokładniejszych informacji. 

Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – jesteśmy w punkcie zmiana 

porządku obrad. Jest zgłoszony jeden wniosek Pana Marszałka odnośnie 

rozszerzenia porządku obrad, ale jeśli mamy, że tak powiem, sprawy jak gdyby 

proceduralne, ponieważ tutaj Pan Marszałek troszeczkę uprzedził wystąpienie 

i takie sprawy formalne … Ponadto Zarząd przesłał poprawiony projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr VI/43/4/2022 Sejmiku Województwa Śląskiego 

z dnia 25 kwietnia 2022 roku w sprawie określenia zadań, na które Województwo 

Śląskie przeznacza w 2022 roku środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych. Został oznaczony jako druk VI/585 a. Sprawa została 

przedyskutowana na komisjach, a autopoprawka wynika ze zmiany kwot 

naliczonych przez Zarząd Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. I w tym momencie miało być dopiero to pytanie, czy są inne 

propozycje zmian w porządku obrad, ale ponieważ, tak jak powiedziałem, Pan 

Marszałek jak gdyby to zgłosił wcześniej, więc chyba się nie pogniewacie, proszę 

Państwa, jak najpierw przegłosujemy tą poprawkę Zarządu, czyli mamy ten druk 

VI/585. Ja mam pytanie do Pana, Panie Mecenasie, czy to wymaga głosowania 

ta poprawka ? 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departament Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – Proszę Państwa ! Jeżeli punkt porządku obrad nie uległ 

zmianie, zmieniła się tylko treść uchwały, czyli zgłoszono tzw. autopoprawkę, 

wcześniej była taka praktyka, że nie głosowano tej zmiany porządku obrad, o ile 

nie było głosów sprzeciwu. Tak, że tutaj proponuję tylko, żeby Państwo Radni 

mieli świadomość głosowania nad drukiem w brzmieniu nadanym autopoprawką 

… Ja teraz się wypowiadam o tej poprawce PFRON-owskiej. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czyli Panie Mecenasie, 

reasumując, wymaga głosowania poprawka na druku VI/585 a, czy nie ? 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departament Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – nie, jeżeli nie ma głosu sprzeciwu. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czyli nie ma, czyli mamy 

jedną poprawkę w sprawie rozszerzenia porządku obrad dotyczącą punktu 

wyboru wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego i ten punkt 

poddaję pod głosowanie. Natomiast, tak jak powiedziałem, druga część, no to 

może to przegłosujemy. Kto z Państwa … jest zgłoszenie kolejne. Udzielam 

głosu, Pan Baczyński ! 
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- radny Stanisław Baczyński – Panie Przewodniczący ! Panie i Panowie Radni ! 

Szanowni Zaproszeni Goście ! Jestem co najmniej zdziwiony postawą Pana 

Mecenasa, ponieważ z całym szacunkiem, ale to jest inny projekt uchwały, 

mówiący o innych kwotach i o innym rozmieszczeniu, więc, Panie Mecenasie, no 

nie wiem, chyba się dzisiaj pokłócimy. Ja takie stanowisko przyjąłem na komisji, 

że nie można głosować czegoś, co jest niewiadomym. Dopiero po wyjaśnieniach 

i po wszystkich uzupełnieniach z szacunku do tematyki przyjęliśmy pozytywną 

opinię, ale nowego projektu uchwały, więc bardzo proszę, aby Pan Mecenas 

sprecyzował swoje stanowisko. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – proszę Panie Mecenasie ! No 

bo faktycznie sprawa jest bardzo ważna, a tutaj są tak rozbieżne interpretacje. 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departament Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – Szanowni Państwo ! Jak zaznaczyłem – o ile nie będzie głosu 

sprzeciwu, więc Pan Przewodniczący ten sprzeciw wyjaśnił, zgłosił. W związku 

z tym, jeżeli Państwo macie wątpliwości, to najbezpieczniej będzie poddać pod 

głosowanie zmianę porządku obrad, polegającą na tym, że punkt dotyczący 

PFRON-u jest, znaczy Państwo głosujecie nowy druk, bo zwykle w porządku 

obrad mamy tytuł uchwały, mamy bodajże też numer druku, w tym momencie 

zmiana będzie polegała na tym, że jest druk w dotychczasowym brzmieniu, 

pewnie z literą „a” dodaną i taka zmiana w razie tutaj wątpliwości Pana 

Przewodniczącego, to oczywiście można poddać do głosowania. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! … Pan Rafał 

Kandziora ? … Szanowni Państwo, w związku z powyższym... Czy Pan 

Marszałek się zgodzi, że najpierw będziemy głosować PFRON czy ? 

…[wypowiedź bez mikrofonu]… Znaczy się oczywiście zwyczajowo jest, że 

najpierw są poprawki Zarządu głosowane, a potem radnych, ale oczywiście tutaj 

możemy zmienić kolejność tego na prośbę Pana Marszałka. Więc w takim razie, 

Szanowni Państwo ! Głosujemy rozszerzenie porządku obrad … dwie minuty … 

A to utrudni, tak ? … Bardzo dziękuję ! … Więc kto z Pań i Panów Radnych jest 

za rozszerzeniem porządku obrad dotyczącym wyboru wiceprzewodniczącego 

Sejmiku Województwa Śląskiego ? … Proszę ? … Aha, jeszcze raz 

potwierdzenie kworum, bo frekwencja nam się zmieniła … Czy udało się 

potwierdzić ? Mamy 44 radnych i oczywiście w dalszym ciągu wybory są 

prawomocne, więc w tej chwili przechodzimy do głosowania w sprawie wyboru 

rozszerzenia punktu wybór Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa 

Śląskiego. I korzystając ze swoich, że tak powiem, pełnomocnictw punkt ten 

będzie umieszczony w porządku obrad po punkcie 16, jako kolejny punkt. 

 

Głosowanie nad rozszerzeniem porządku obrad o punkt dotyczący wyboru 

wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego: 
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za  25 

przeciw 19 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – czyli porządek obrad został 

rozszerzony … Tak, proszę bardzo ! 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Panie Przewodniczący ! Mi się wydaje, że 

jednak tutaj konsultacja z Mecenasem jest jednoznaczna. Wniosek zawierał treść, 

że ten punkt musi być umieszczony przed punktem odwołania Pana 

Przewodniczącego i Sejmik właśnie przegłosował ten wniosek formalny, który 

myśmy zgłosili i to jest zgodnie z literą prawa. Nie wiem, Pan Mecenas 

potwierdzi, zaprzeczy, ale mi się wydaje, że takie są procedury, że wniosek został 

tu odczytany i na piśmie złożony. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Panie Marszałku ! Niestety 

tutaj się pojawia rozbieżność między interpretacją Pana Mecenasa i moją, 

ponieważ obrady prowadzi Przewodniczący Sejmiku. No w tej sytuacji nic 

innego nie zostaje, jak poprosić o opinie innych prawników. W związku 

z powyższym ogłaszam dwie godziny przerwy. Dziękuję ! … Dwie godziny. 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Wznawiamy obrady po przerwie. Jesteśmy w punkcie rozpatrzenie propozycji 

zmian w porządku obrad. Było głosowane uchwała w sprawie rozszerzenia 

porządku obrad o powołanie wiceprzewodniczącego Sejmiku i jeszcze jest drugi 

projekt uchwały, to jest w sprawie zastąpienia druku VI/585 drukiem VI/585 a. 

Czy w sprawie tego drugiego punktu, wniosku Zarządu o zmianę porządku obrad 

są jakieś uwagi, propozycje ? Proszę ? … To bardzo, no może przegłosujemy to 

i potem będziemy … Jeżeli są wnioski tego formalne, ale ja bym ten porządek 

zamknął, a potem byśmy dalej procedowali … W punkcie zmiana porządku obrad 

… Bardzo proszę, Pani Lucyna Ekkert, udzielam głosu ! 

 

- radna Lucyna Ekkert – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Panie, 

Panowie Radni ! Szanowni Państwo ! Panie Przewodniczący ! Ja tutaj zwracam 

się do Pana i proszę potraktować moje wystąpienie jako właśnie wniosek 

formalny. Otóż sesję zaczęliśmy dzisiejszą z opóźnieniem i były dwie przerwy 

bez podania konkretnego powodu. Ta ostatnia była dwugodzinna. Panie 

Przewodniczący, był głos sprzeciwu, bardzo głośny głos sprzeciwu z sali, a poza 

tym dwie osoby zgłosiły się do zabrania głosu i Pan je zignorował. Pozwolę sobie 
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przytoczyć § 21 ust. 2 Regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego. Wnioski 

formalne Przewodniczący Sejmiku poddaje pod głosowanie po dopuszczeniu 

jednego głosu przeciwko wnioskowi. O uwzględnieniu bądź odrzuceniu wniosku 

formalnego rozstrzyga Sejmik zwykłą większością głosów. W sytuacji braku 

sprzeciwu, wniosek może być przyjęty przez aklamację, jak to miało miejsce 

poprzednio. Panie Przewodniczący ! Został złamany Regulamin Sejmiku 

Województwa Śląskiego i to przez Pana. Ja pozwolę sobie jeszcze przytoczyć § 17 

naszego Statutu Województwa Śląskiego: zadaniem Przewodniczącego Sejmiku 

jest wyłącznie organizowanie pracy Sejmiku oraz prowadzenie jego obrad ... oraz 

prowadzenie jego obrad. Panie Przewodniczący ! Prosimy, aby było to zgodne 

z przepisami, zgodne ze Statutem i zgodne z Regulaminem Sejmiku Województwa 

Śląskiego. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! I Pan 

Mirosław Mazur, udzielam głosu ! 

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Koleżanki 

i Koledzy Radni, Szanowni Państwo ! Ewidentnie widać, że w dzisiejszym 

procedowaniu sesji przeszkadza punkt ostatni z głosowanych, mianowicie 

wniosek o odwołanie Przewodniczącego Sejmiku z jego stanowiska. Ewidentnie 

Przewodniczący dzisiaj udowadnia kolejny raz, i kolejny raz, że do tej funkcji po 

prostu się nie nadaje. Wobec powyższego ja zgłaszam wniosek formalny taki, 

żeby zaraz po rozmowach dotyczących … głosowaniach dotyczących porządku 

obrad, żeby punktem następnym, który będziemy głosować, były punkty dwa 

konkretne i w takiej kolejności: pierwszy to wybór wiceprzewodniczącego 

Sejmiku, ta uchwała, projekt uchwały zgłoszonej przez Pana Marszałka, 

a w kroku następnym, żeby rozstrzygnąć tą kwestię, która dzisiaj paraliżuje sesję 

– Pan, Panie Przewodniczący, paraliżuje przez ten wniosek sesję – żeby 

w kolejnym kroku głosować nad odwołaniem Przewodniczącego Sejmiku z jego 

funkcji. To spowoduje, że będziemy mieli na tej sali jasną sytuację, przejrzystą 

i że będziemy mogli dalej sprawnie procedować. I zgłaszam wniosek formalny, 

żeby taką propozycję tak przeprowadzonego porządku, tak ustawionego 

porządku obrad poddać pod głosowanie tutaj obecnych radnych. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Szanowni 

Państwo ! Dwa sprzeczne wystąpienia. Pani Radnej Ekkert, że za porządek obrad 

odpowiada Przewodniczący i Pana Mazura, że tego … Nawet Pani Ekkert 

przytoczyła odpowiednie przepisy prawne i oczywiście będę przestrzegał ustawy 

i porządek obrad będzie realizowany w trybie dostarczonym przez służby 

w odpowiednim terminie. I to jest jak gdyby sprawa dosyć jasna. Bardzo 

dziękuję. W tej chwili w kolejności zgłoszeń Pan Piotr Czarnynoga, udzielam 

głosu ! 
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- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący ! Wysoki Sejmiku ! Panie 

Marszałku ! Szanowny Zarządzie ! Nie spotkałem się w czasie dwunastoletnich 

prac radnego, aby ktoś zakwestionował na tej sali przez dwanaście lat prawo 

Przewodniczącego Sejmiku do porządku obrad. Jeżeli dzisiaj ma być to zrobione 

po raz pierwszy, to uważam w oparciu o swoją znajomość prawa i o swoje 

doświadczenie, że nie znajdziemy do tego żadnej podstawy prawnej ani 

w ustawie o samorządzie województwa, ani w Statucie Województwa, ani 

w Regulaminie Sejmiku. Dlatego, Panie Przewodniczący, proszę wykonywać 

swoje uprawnienia. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! 

W kolejności zgłoszeń Pani Jadwiga Baczyńska, udzielam głosu ! … Pani 

Jadwiga Baczyńska, udzielam głosu ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – Szanowny Panie Marszałku ! Szanowny 

Zarządzie ! Wszyscy Parlamentarzyści i Wszyscy Zgromadzeni na sali Państwo, 

Koleżanki i Koledzy Radni ! Ja zgadzam się z tym, co już zostało wcześniej 

powiedziane, że porządek obrad powinien uwzględniać chronologię, czyli 

kolejność składania wniosków o wprowadzenie poszczególnych rzeczy do 

porządku obrad. Dlatego sugeruję, aby Pan Przewodniczący kierował się 

porządkiem chronologicznym i w takiej kolejności procedował poszczególne 

punkty. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę ! Pan Mirosław 

Mazur, udzielam głosu ! 

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący ! Ja naprawdę zastanawiam się, 

gdzie Pan widzi sprzeczność w naszych wystąpieniach. Pani Radna Lucyna 

Ekkert próbowała Pana troszeczkę przywołać do realiów tego posiedzenia 

i zwrócić Panu uwagę, że Pan nagminnie łamie regulamin obrad, że Pan 

lekceważy nasze prawa jako radnych, że Pan nie szanuje czasu ani nas radnych, 

ani pracowników Urzędu Marszałkowskiego, nikogo. Pan po prostu sobie dzisiaj 

robi, co Pan dosłownie uważa, ogłaszając przerwy bez powodu. Natomiast mój 

wniosek to jest wniosek formalny – jeszcze raz Panu powtórzę – to jest wniosek 

formalny o to żeby zmienić – mogę taki wniosek złożyć, możemy taki wniosek 

składać – o zmienienie trybu procedowania głosowanych dzisiaj uchwał. I ten 

wniosek brzmi – jeszcze raz Panu powtórzę – żeby w pierwszej kolejności usunąć 

przeszkody, które stanowią dzisiaj o tym, że nie możemy tej sesji przeprowadzić 

w sposób zorganizowany, skuteczny i efektywny. Obradujemy od trzech godzin 

i nie poruszamy się ani krok do przodu, ani krok do przodu. I to Pan jest za to 

winny jako Przewodniczący Sejmiku. Jeszcze raz, wniosek brzmi w ten sposób, 

żebyśmy w pierwszej kolejności usunęli przeszkody, a te przeszkody można 

usunąć poprzez głosowanie następujących dwóch propozycji. Pierwsza: 
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głosowanie o powołanie na stanowisko wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego Pana Radnego Stanisława Gmitruka, drugi wniosek 

brzmi: wniosek o odwołanie Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Śląskiego Pana Jana Kawuloka z funkcji, jaką pełni, ponieważ funkcję tą 

nadużywa – dzisiaj mamy na to dobitne dowody. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! 

 

- radny Mirosław Mazur –…to jest wniosek formalny. Proszę, niech Pan nie brnie 

dalej, niech Pan go podda pod głosowanie ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – udzielam głosu w kolejności 

… Pan Piotr Czarnynoga, udzielam głosu ! 

 

- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący ! Wysoki Sejmiku ! Szanowni 

Państwo ! Powtórzę to samo, co powiedziałem w poprzednim wystąpieniu, tylko 

odnosząc się do tego doprecyzowania, które zrobił mój poprzednik, Kolega 

Radny. Proszę Państwa ! Jeśli wniosek formalny, w mojej ocenie prawnej, 

kwestionuje, czy neguje, czy wchodzi w kompetencje, które są zgodnie z ustawą 

o samorządzie województwa, zgodnie ze statutem Sejmiku i z jego regulaminem, 

wchodzi w kompetencje, łamie, odbiera kompetencje Przewodniczącemu, to 

bardzo bym prosił żeby podać podstawę prawną do takiego wniosku formalnego. 

Bo jeżeli rzeczywiście będzie podstawa prawna, ja sobie przeczytam, my sobie 

przeczytamy, no to rzeczywiście jest w porządku, ale ponieważ tej podstawy 

prawnej nie znajduję, w związku z tym wydaje mi się, że muszę powtórzyć swoją 

prośbę żeby Pan Przewodniczący wykonywał swoje kompetencje, które 

wykonuje zgodnie z ustawą o samorządzie województwa, Statutem Województwa 

i Regulaminem Sejmiku. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Bardzo 

proszę, Pan Marek Kopel, udzielam głosu ! 

 

- radny Marek Kopel – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo ! Z mojego wieloletniego doświadczenia jako radnego i tutaj radnego 

również Sejmiku wynika, że przygotowanie porządku należy oczywiście do 

kompetencji Przewodniczącego i nikt mu tego nie może odebrać, ale uchwalenie 

porządku należy do organu, czyli do rady gminy lub do Sejmiku, dlatego my go 

uchwalamy. I w każdym punkcie trwania sesji, obrad, może być zmieniony 

porządek obrad. Musi uzyskać określoną większość, która w ustawie jest opisana. 

Nie ma żadnych przeszkód żeby ten porządek zmienić nie tylko teraz, ale 

i w każdym, w każdym punkcie trwania. Poszukam, przytoczę to Państwu, bo 

zapis w ustawie jest twardy, ale tu mamy prawnika, który pewnie może go 
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odczytać ten zapis. On jest prosty i od co najmniej trzydzieści lat funkcjonuje. 

Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! I poproszę 

Pana Marszałka Jakuba Chełstowskiego, udzielam głosu ! 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowni 

Państwo Radni ! Myślę, że jest tutaj na sali Pan Mecenas Koczar nam dobrze 

znany od wielu, wielu lat, który te obrady też nadzoruje od strony 

formalnoprawnej, wiele razy z Panem Radnym Koplem się nie zgadzałem, ale 

dzisiaj się zgadzam w trzystu procentach. Pan Przewodniczący organizuje pracę 

rady w charakterze przygotowania porządku obrad i to jest jego zasadnicza 

kompetencja, ale porządek obrad ustala rada i to jest jej kompetencja. Jeżeli padł 

wniosek formalny, to trzeba go przegłosować. Ja za chwilę mogę złożyć sześć 

kolejnych wniosków, i co ? Pan Przewodniczący nie podda ich pod głosowanie ? 

No tak to nie działa, Szanowni Państwo. Możemy się nie zgadzać, przyczyny są 

różne decyzji politycznych, ale no pewna logika funkcjonuje. I tak jak 

w miastach, gminach, powiatach też byłem radnym dwie kadencje, to rada 

ostatecznie decyduje o porządku obrad, jeżeli na to wyraża zgodę. I dzisiaj jest 

tożsamy wniosek, prosimy Pana Przewodniczącego … przepraszam, Pana 

Mecenasa Koczara, o zabranie głosu. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! W tym 

momencie nie widzę potrzeby wystąpienia Pana Mecenasa …[głos z sali, poza 

nagraniem]… Proszę ? … No ja prowadzę obrady, tak ? … Szanowni Państwo ! 

W kolejności zgłoszeń ad vocem widzę tutaj jest Mirosław Mazur, udzielam 

głosu ! 

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący ! Ja Panu odczytam dwa 

punkty, które … dwa paragrafy z ustawy o jednostkach samorządu terytorialnego, 

które mówią o zadaniach, jakie stoją przed przewodniczącym: zadaniem 

przewodniczącego sejmiku województwa jest wyłącznie organizowanie pracy 

Sejmiku oraz prowadzenie obrad Sejmiku. Przewodniczący może wyznaczyć do 

wykonywania swoich zadań wiceprzewodniczącego. No i jeszcze o tej Pana mocy 

sprawczej, jak Pan tutaj próbuje nas pouczać i organizować nam to bez 

głosowania, bo to my, tak jak tutaj przedmówcy powiedzieli, Pan Radny Marek 

Kopel, że my ostatecznie ustalamy w trybie głosowania jak ta sesja ma wyglądać. 

Oczywiście Pan to organizuje, Pan to proceduje, bo od tego Pan jest. 

Przewodniczący sejmiku województwa w związku z realizacją swoich 

obowiązków może wydawać polecenia służbowe pracownikom – tu mój dodatek 

– nie radnym, pracownikom Urzędu Marszałkowskiego wykonującym zadania 

organizacyjne, prawne oraz inne zadania związane z funkcjonowaniem Sejmiku 

Województwa, komisji i radnych. W tym przypadku przewodniczący sejmiku 
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województwa wykonuje uprawnienia zwierzchnika służbowego w stosunku do 

pracowników, o których mowa w zadaniu pierwszym. Reszta rzeczy, które Pan 

tutaj wypowiada, a już w szczególności to, że to Pan decyduje o tym jaki jest 

przebieg sesji bez głosowania, bez potwierdzenia tego porządku, jest po prostu 

Pana nadinterpretacją. Nie interpretacją, tylko nadinterpretacją, bo sprawa jest 

bardzo prosta. Gdyby ten porządek nie był do ustalenia przez radnych, to byśmy 

go tutaj po prostu, Szanowni Państwo, nie głosowali. Gdyby, jeszcze raz 

powtarzam, gdyby ten porządek obrad nie był przedmiotem ustalenia nas, 

radnych, to byśmy go nie głosowali. Proste. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję za te cenne 

uwagi. Bardzo dziękuję ! Po raz drugi Pan Marszałek, Jakub Chełstowski, 

udzielam głosu ! …[wypowiedź z miejsca]… a, to przepraszam … Dobrze ! Pan 

Klaudiusz Komor, udzielam głosu ! Udzielam głosu Panu Klaudiuszowi 

Komorowi ! 

 

- radny Klaudiusz Komor – Szanowny Panie Przewodniczący ! Drodzy Państwo ! 

Ja chciałem tylko przytoczyć § 21 naszego Regulaminu, który rozumiem, że ma 

tutaj zastosowanie, w którym wyraźnie jest powiedziane, że wnioski formalne 

Przewodniczący Sejmiku poddaje pod głosowanie po dopuszczeniu jednego 

głosu przeciwko wnioskowi. O uwzględnieniu bądź odrzuceniu wniosku 

formalnego rozstrzyga Sejmik zwykłą większością głosów. Wśród wniosków 

formalnych, które są wymienione w tym samym paragrafie, jest również wniosek 

nr 6 – zmiany porządku dziennego. Rozumiem, że taki wniosek został formalnie 

zgłoszony, w związku z czym przed jakąkolwiek dyskusją powinien być 

dopuszczony jeden głos przeciwny i powinniśmy to przegłosować. Jeżeli nie, no 

to chyba mamy bezprawie. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Oczywiście 

wniosek o zmianę porządku obrad był procedowany, był głosowany. Natomiast 

zgodnie z …[głosy z sali]… Wniosek o rozszerzenie porządku obrad był 

przegłosowany i uzyskał wynik, że jest wprowadzony …[głosy z sali]… Bardzo 

dziękuję ! W kolejności zgłoszeń Pan Przemysław Wydra, udzielam głosu ! 

 

- radny Przemysław Wydra – Szanowni Państwo ! Wyszła nam tu jakaś dysputa 

na paragrafy. Ja szczerze mówiąc z mojego samorządowego doświadczenia 

pamiętam, że właściwie nigdy nie głosowano tutaj porządku obrad, że Pan 

Marszałek ustalał. Szukałem tutaj w Statucie Województwa Śląskiego … w 

Statucie Województwa Śląskiego, już przytaczam odpowiedni artykuł. § 18 b ust. 

1 pkt 4 Statut Województwa Śląskiego, Przewodniczący ustala porządek obrad. 

To jest literalnie zapisane w Statucie Województwa Śląskiego. Dziękuję bardzo ! 

 

…[głosy z sali]… 
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- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! Bardzo 

proszę, w kolejności zgłoszeń Pan Henryk Siedlaczek, udzielam głosu ! 

 

- radny Henryk Siedlaczek – Panie Marszałku ! Panie Przewodniczący ! Wysoka 

Izbo ! Prawdę powiedziawszy nie miałem dzisiaj nawet zamiaru zabierania głosu, 

ale na tej sali, Panie Marszałku, wśród radnych tutaj obecnych znajduje się wielu 

doświadczonych samorządowców, na tej sali znajduje się wielu prezydentów, 

wiceprezydentów, burmistrzów, starostów, wicestarostów. Wielu z nas tutaj 

obecnych na swoich sesjach w radach powiatu, gmin przechodziło podobne 

sytuacje, podobne kwestie, podobne wnioski, które z natury rzeczy logiką ustawy 

o samorządzie gminy, powiatu czy województwa, sejmiku województwa 

przechodziły w sposób formalny pod głosowanie rady. Ja nie rozumiem jednej 

rzeczy, być może się powtarzam, ale jako prosty, były starosta raciborski, 

słuchając byłych starostów czy samorządowców z waszej strony, którzy 

udowadniają tezę, iż tylko i wyłącznie panem, wójtem, carem na każdej sesji jest 

przewodniczący rady, jest daleko idącą nadinterpretacją ustawy. To my jako 

radni, dlatego jesteśmy radą, to my, rada czy posłowie w parlamencie jesteśmy 

od przyjmowania porządku obrad. Marszałek odpowiada … przepraszam, 

przewodniczący rady odpowiada za przygotowanie programu obrad. Natomiast 

uzupełnienie, prowadzenie tychże obrad jest domeną rady. Ja przypomnę panu 

staroście jednemu, drugiemu, trzeciemu, panu prezydentowi, burmistrzowi, 

wprowadzanie zmian, jakie były niejednokroć historie związane z informacją 

spraw Zarządu, z zapytaniami, interpelacjami radnych, czy ma być na początku 

sesji, czy na koniec sesji, to ustalał przewodniczący rady ? To ustalała rada. Ja 

wzywam Sejmik, a szczególnie tych wszystkich, którzy w sposób jakiś dziwny 

i opaczny rozumieją jeszcze funkcjonującą – daj Boże jak najdłużej – 

demokratyczną ustawę o samorządzie województwa, do opamiętania. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Pan Marek Kopel, udzielam 

głosu ! 

 

- radny Marek Kopel – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Radni ! Szczęśliwie ustawy decydują jak mamy postępować. One nie wszystko 

rozwiązują, nie zawsze dokładnie, ale ta kwestia jest rozwiązana szczegółowo, 

proszę Państwa. Nie ma pola do dyskusji. Art. 21 ustawy o samorządzie 

województwa mówi: sejmik województwa, nie przewodniczący, może 

wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów 

ustawowego składu sejmiku. Koniec, kropka. Porządek przygotował Pan 

Przewodniczący, wprowadził go, a zmiany w porządku może w każdym czasie 

przeprowadzić Sejmik większością głosów ustawowego składu Sejmiku. Art. 21 

pkt 2. Dziękuję ! 
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- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję za te słowa, 

bo one dokładnie odzwierciedlają to, co tutaj mówimy od początku sesji. Pan … 

Tak, tutaj, przepraszam, chyba Pani Baczyńska była, tak ? …[wypowiedź 

z miejsca]… Proszę bardzo, proszę, bo nacisnąłem przez omyłkę… 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – ja ad vocem do Kolegi Radnego Pana Siedlaczka. 

Chciałam tylko zwrócić uwagę, że Pan Radny Przemysław Wydra nie 

interpretował, to nie była dalece idąca analiza czy jakaś interpretacja, tylko cytat 

i tutaj to jest ważne, że był po prostu cytat. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! I Pani Maria 

Materla, udzielam głosu ! 

 

- radna Maria Materla – dziękuję bardzo ! Panie Przewodniczący ! Panie 

Marszałku ! Państwo Radni ! Goście zgromadzeni na sali ! Ja mam pytanie, Panie 

Przewodniczący, bo tu już kilka razy została przytoczona ustawa o samorządzie. 

Ja chciałam zapytać na jakiej podstawie, Panie Przewodniczący, odmawia Pan 

zabrania głosu Panu Mecenasowi ? Panu Mecenasowi, który nie ma legitymacji 

ani partyjnej, który nie ma mandatu do głosowania, jest po prostu prawnikiem, 

który w tym urzędzie pracuje tyle lat, opiniuje projekty uchwał. I Panie 

Przewodniczący, jako radna kolejnej kadencji ja nie przyjmuję argumentu 

takiego, że Pan nie dopuszcza Pana Mecenasa do głosu, bo Pan prowadzi obrady. 

Obrady Pan prowadzi, owszem, ale w oparciu o porządek obrad, którym my jako 

radni tutaj uchwalamy i proszę o tym pamiętać, Panie Przewodniczący. Poza tym, 

Panie Przewodniczący, dzisiaj na tej sali wprowadza Pan standardy, które chyba 

nie przystoją na Pana osobę. Pan jest członkiem Prawa i Sprawiedliwości. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja bardzo dziękuję za tę 

wypowiedź, tę końcówkę, która była dla mnie pochlebna. Bardzo proszę, Pani 

Jadwiga Baczyńska, udzielam głosu ! 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – Szanowna Pani Radna, członkini partii Prawo i 

Sprawiedliwość ! Chciałam zwrócić uwagę na to, że Pan Przewodniczący 

absolutnie nie zabronił Panu Radcy Prawnemu wystąpienia, tylko uznał to za już 

zbędne, oszczędzając czas, ponieważ sprawa była jasna, więc nie ma sensu, żeby 

jakieś opinie prawne były wypowiadane. No, Panie Marszałku, to nie był 

naprawdę zakaz. Ja też, Panie Marszałku, Pana lubię, aczkolwiek zakaz to na 

pewno nie był. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja bardzo dziękuję ! 

Oczywiście, że mam zamiar poprosić o głos Pana Mecenasa, ale myślałem, że 

w kolejności wyczerpiemy listę radnych, potem poprosił o głos Pan Poseł Budka, 



14 

no i oczywiście Pan Mecenas, ponieważ chciałbym, żeby to miało jakiś wymiar 

tutaj taki przyzwoitości dyskusji. Bardzo proszę, Pan Stanisław Baczyński. 

 

- radny Stanisław Baczyński – Panie Przewodniczący ! Panie i Panowie Radni ! 

Szanowni Zaproszeni Goście ! Ja mam dobre miejsce tutaj obok i powiem 

Państwu tak, że zawsze przeżywam ten punkt na swój sposób. Bo w tym punkcie 

dzieją się rzeczy bardzo ciekawe. Nie zamierzałem dzisiaj zabrać głosu, ale tak 

sobie myślę, że cztery lata mijają i byłbym bez głosu w tym punkcie, to może 

trochę dziwne, bo niektórzy tutaj na tej sali to kilkanaście razy potrafią zabierać 

głos w tym punkcie, mimo że Pan Przewodniczący niejednokrotnie prosił, raz, 

drugi raz udzielam głosu, proszę więcej nie zabierać głosu, to mamy jakieś 

dogadywania z sali, to mamy jakieś dogadywania z miejsc. No tak, Szanowni 

Państwo ! Ale to nie jest kultura polityczna jakiegoś takiego wysokiego lotu. 

Dajmy … dajmy sobie powiedzieć, że jest mównica, ktoś przychodzi, zabiera 

głos, mówi swoje zdanie, odchodzi, ktoś się zgadza, nie zgadza. Nie takie jakieś 

pokrzykiwanie. No chyba było, nie było, na Sejmik Województwa Śląskiego nie 

przystoi. Jedna rzecz. Druga rzecz taka, no rzeczywiście macie Państwo 

Samorządowcy, radni, radni wojewódzcy w Sejmiku Województwa Śląskiego, 

rację. W gminach, powiatach czegoś takiego nie ma. Nie ma, bo w gminach 

i powiatach jest bardzo daleko idąca współpraca pomiędzy zarządem powiatu 

albo wójtem, burmistrzem, a przewodniczącym rady. Sprawy się ustala i te 

porządki są realizowane. I powiem Państwu, tutaj też tak było. No przecież 

porządek obrad był proponowany, ustalany i nikt nie miał, jak pamiętam, a chyba 

dobrze pamiętam, wątpliwości, że jak Pan Przewodniczący zaproponował: 

umieszczamy w punkcie 13, mówię oczywiście teraz dla przykładu, to było w 

punkcie 13, no i dobrze szło …[głos z sali]… OK. To dlaczegóż nie może być tak 

dzisiaj ? Skoro Pan …[głosy z sali]… Ja próbuję mówić do rzeczy od samego 

początku, jak tu jestem od czterech lat. To dlaczegóż, jeżeli tak do tej pory było, 

to tak być dzisiaj nie może ? Pan Mecenas przed chwilą sam się powoływał na to, 

a tak tu było praktykowane, to niech tak będzie. No to jak tak było, to niech tak 

będzie. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! 

I w kolejności zgłoszeń Pan Tadeusz Sławek, udzielam głosu ! 

 

- radny Tadeusz Sławek – Panie Marszałku ! Panie Przewodniczący ! Szanowni 

Państwo ! Panie Przewodniczący ! Pozwoli Pan na chwilę prywaty nostalgicznej. 

Cztery lata temu w bardzo ciężkiej aurze na tej sali siedziałem na Pańskim 

miejscu. W bardzo ciężkiej atmosferze, nie będę Państwu przypominał, bo 

wszyscy dobrze pamiętamy. Proszę mi wierzyć, mimo nacisków sali nie przyszło 

mi ani przez moment na myśl, żeby nie przeprowadzić tej sesji od początku do 

końca, tak dalece jak sięgały moje uprawnienia, dopóki nie wybrano nowego 

przewodniczącego, bez obstrukcji, z szacunkiem dla przede wszystkim obecnych 
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na sali, bez uprawiania tanich gier i bez próby takiego desperackiego zyskania na 

czasie, która naprawdę ubliża tym murom, które pamiętają naprawdę wzniosłe 

i świetne czasy. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Bardzo 

proszę, Pan Marcin Kozik, udzielam głosu ! 

 

- radny Marcin Kozik – Szanowny Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! 

Państwo Parlamentarzyści ! Wszyscy Dostojni Goście ! No nie ukrywam, że 

jestem radnym Sejmiku Województwa Śląskiego pierwszą kadencję i czuję 

swoistego rodzaju zażenowanie, jak koledzy z opozycji przebierają nogami aby 

przejąć władzę w województwie śląskim. Natomiast do meritum, Szanowni 

Państwo ! Przewodniczący Sejmiku kieruje obradami. Mamy do czynienia 

z poważnym, fundamentalnym sporem prawnym. Są argumenty ze strony Pana 

Przewodniczącego Mazura, są argumenty ze strony Pana Przewodniczącego 

Czarnynogi. Ja chciałbym aby tą materię rozstrzygnęli niezależni prawnicy, aby 

powstały dwie niezależne opinie prawne, Panie Przewodniczący, a do tego czasu 

prosiłbym o przerwę w obradach. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! Tutaj 

bardzo dziękuję za tę uwagę, ale ponieważ obiecałem jeszcze pewne dokończenie 

pewnych procedur, więc będę, że tak powiem, działał dalej. Postanowiłem tutaj 

wprowadzić to, co sugerował Pan Radny Baczyński. No pewien porządek, ale już 

jest rezygnacja, więc nie ma problemu. Pan Marek Kopel po raz drugi, udzielam 

głosu ! 

 

- radny Marek Kopel – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Radni ! … Prawo i Sprawiedliwość, to co dzisiaj mówicie, to się w głowie nie 

mieści. Kolega i inni Koledzy. To, co Koledzy i Koleżanki mówicie z Prawa 

i Sprawiedliwości, się nie mieści w głowie, tak szczerze mówiąc. Czasami jest 

spór prawny, jak ustawa czegoś nie rozstrzyga. W tej sytuacji nie ma żadnego 

sporu prawnego. Niech Pan, młody człowieku, bzdur nie plecie. Ja odczytałem, 

ustawa, jedno zdanie. Tam nie ma pola do żadnych sporów kompetencyjnych. 

Art. 21 pkt 2 mówi, że sejmik w każdym czasie większością głosów ustawowego 

składu sejmiku może zmieniać porządek obrad. Czy gdzieś jest jakiś problem ? 

Może Pan ma, tylko proszę nad sobą popracować, bo tu nie ma problemu, proszę 

Państwa. Tworzenie komisji, opinii prawnych, jak jest, rzadko tak się zdarza, że 

ustawa jednoznacznie coś rozstrzyga, ale to akurat rozstrzyga jednoznacznie, bo 

nie róbmy sobie takich jaj z samorządu i z poważnych spraw. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Ponieważ, 

że tak powiem, lista tutaj chętnych radnych się wyczerpała, więc bardzo proszę 
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Pana Posła, jego asystent zgłaszał chęć zabrania głosu, więc bardzo proszę, Panie 

Pośle ! 

 

- Pan Borys Budka, poseł na Sejm RP – dziękuję bardzo Panie Przewodniczący ! 

Panie Marszałku ! Wysoki Sejmiku ! Dokładnie cztery lata temu skorzystałem 

ostatni raz z uprawnień, które daje ustawa o wykonywaniu mandatu posła 

i senatora, art. 22 ust. 1 w związku z ust. 4 – to dla Pana Przewodniczącego. I z tej 

podstawy dzisiaj korzystam, nie nadużywając czasu Wysokiego Sejmiku, 

przysłuchując się tym intensywnym obradom. Występuję przede wszystkim jako 

poseł na Sejm Rzeczypospolitej i przy okazji chciałbym podzielić się z Państwem 

bardzo prostą refleksją. Otóż w Polsce obowiązuje hierarchia aktów prawnych. 

Mamy Konstytucję, mamy ratyfikowane umowy międzynarodowe za zgodą 

wyrażoną w ustawie, mamy ustawy i rozporządzenia. Mamy również akty prawa 

miejscowego. No i sytuacja jest bardzo prosta. Jeżeli coś jest regulowane aktem 

rangi ustawowej – ustawa o samorządzie gminnym, ustawa o samorządzie 

powiatowym i ustawa o samorządzie województwa jest właśnie takim aktem 

ustawowym – to obojętnie co byłoby zapisane w statucie, regulaminie, jakie 

byśmy stamtąd wyciągali wnioski bardziej poprawne czy też nie, nie zmieni to 

sytuacji bardzo prostej i oczywistej. Akt rangi ustawowej ma pierwszeństwo 

przed aktem niższego rzędu. Ten akt niższego rzędu, statut, regulamin zawsze 

musi tylko doprecyzowywać pewne elementy. I tutaj nie sposób nie zgodzić się 

z jednym fundamentalnym wnioskiem. Otóż sejmik jest organem, 

przewodniczący sejmiku tylko jest człowiekiem, osobą, która zarządza tym 

sejmikiem. I nie sposób nie zgodzić się z wszystkimi tymi, którzy przytoczyli 

bardzo prosty argument ustawowy. Otóż to sejmik województwa in gremio 

ustawową większością, a więc w przypadku Sejmiku Województwa Śląskiego 23 

głosami może w każdej chwili, o każdym czasie i w każdy sposób zmienić 

procedowany porządek. Może przesunąć punkt, może wprowadzić nowy punkt, 

może wyrzucić jakiś punkt. Dlatego, że Państwo jako organ działacie jako całość. 

Jeżeli macie co najmniej 23 osoby, to z całym szacunkiem dla prowadzącego 

obrady, dla Przewodniczącego, musi jego władza ustąpić, bo to wy jesteście tą 

władzą. I dlatego ja z wielką fascynacją i z olbrzymią pokorą obserwowałem to, 

jak Państwo możecie zabierać głos, ze szczerą zazdrością obserwuję to, że 

możecie Państwo mieć głos ad vocem, możecie toczyć polemiki, naprawdę 

zazdroszczę i jestem pełen podziwu dla cierpliwości, ale z drugiej strony dla 

Państwa argumentów. Ale jeżeli coś jest uregulowane ustawą, to naprawdę, nawet 

jeżeli ktoś ma inne zdanie, to nie zmieni to faktu, że wy jesteście organem i jeżeli 

pada jakikolwiek wniosek, to większość na tej sali, to ma do siebie demokracja, 

że większość decyduje, ma prawo to uchwalić. Skoro możecie Państwo zmienić 

w każdej chwili porządek obrad, dopisując jakąś ustawę, uchwałę, wprowadzając 

jakiś punkt, to Państwo możecie jako Sejmik również zawnioskować, w którym 

to jest miejscu. Nie potrzeba ekspertyz, komisji – my mamy bardzo złe 

doświadczenia, Panie Radny, z komisjami, więc to bym nie szedł tą drogą – ale 
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to jest sprawa oczywista. Wy jako najwyższa władza w województwie 

zdecydujecie, jak ma wyglądać wasza sesja. A Przewodniczący, który nie poddaje 

takiego wniosku, no jednak narusza prawa tej większości. Pamiętam doskonale 

cztery lata temu i pamiętam doskonale to, o czym mówił Pan Profesor Sławek. 

Nikomu nie przyszło do głowy wówczas naruszyć regulaminu, to, co dzisiaj 

próbujecie Państwo zrobić. Nie wymieniłem żadnej, Państwo jeszcze 

przerzucacie się argumentami o organizacjach politycznych, do których 

należycie, a jestem przekonany, że każda z Pań Radnych i każdy z Panów 

Radnych wie doskonale, że to na co ślubowaliście, na działanie zgodnie 

z Konstytucją i ustawami, ma zawsze pierwszeństwo. Tak, że dziękując Panu 

Przewodniczącemu, mam nadzieję, że przez najbliższe cztery lata z tych 

uprawnień poselskich nie będę musiał korzystać, a Państwu tylko życzę tego, 

żebyście zgodnie z art. 21 ust. 2 ustawy o samorządzie województwa, tak jak 

chcecie ustalili porządek obrad i zmieniali każdy punkt, na który macie ochotę, 

dopóki będzie ku temu większość. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Tutaj, 

ponieważ dwóch mówców wspomniało tą sesję sprzed czterech lat, tak akurat się 

składa, że mamy tą rocznicę piękną, I oczywiście warto przypomnieć tutaj pewne 

fakty, o których Pan Radny wspomniał, i jeszcze Pan Poseł. Wtedy sprawa nie 

była aż tak różowa, ponieważ o godzinie 900 miała być sesja, gdzie decyzją klubu 

została zbojkotowana. Dopiero kiedy Komisarz zarządził prowadzenie sesji 

najstarszemu wiekiem, ale obecnym na sali, czyli Panu Czarnynodze, to Pan 

Profesor, Pan Radny przyszedł i faktycznie zrealizował punkt obrad dotyczący 

wyboru Przewodniczącego. Tak, że w tej historii warto pamiętać pewne sprawy, 

bo po prostu umysł ludzki jest taki, jaki jest. Warto jest, żeby o tym pamiętać i, 

że tak powiem, w samorządzie tak jest, pamiętam wtedy, jak podszedłem do Pana 

Komisarza, dlaczego nie rozpoczyna obrad, a on mówi: nie ma najstarszego 

radnego, ja mówię: no, ale przepis mówi: najstarszy obecny na sali, na to sędzia 

kazał rozpocząć prowadzenie, Pan Czarnynoga poszedł do mównicy i okazało 

się, że po prostu weszli. To jak gdyby gwoli przypomnienia, bo warto pewne 

sprawy pamiętać, jak się pracuje w samorządzie dosyć długo, ale oczywiście 

bardzo miłe było to co Pan Poseł powiedział odnośnie tutaj braku ograniczenia 

czasu wystąpień, itd. Oczywiście my się staramy maksymalnie realizować te 

zapisy, które wynikają z ustawy, maksymalnie ograniczać wystąpienia. Jeszcze 

zgłosił się Pan Zbigniew Przedpełski, udzielam głosu ! …[głosy z sali]… 

Szanowni Państwo ! Bardzo proszę tak nie reagować. Mamy zachować powagę, 

wszyscy do tego nawołujemy i nagle … To nie jest chyba... Panie 

Przewodniczący klubu, bardzo bym prosił …[głosy z sali]… Dobrze, udzielam 

głosu ! 

 

- radny Zbigniew Przedpełski – bardzo dziękuję ! Szanowni Państwo 

Parlamentarzyści ! Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowny Panie 
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Marszałku ! Szanowni Państwo Radni ! Szanowni Państwo ! 25 maja 2017 roku 

właśnie na tej sali tłumaczyłem sprzeczności, które zawiera Statut Województwa 

Śląskiego, ówczesny – on był wtedy nowelizowany, z ustawą – m.in. te nasze 

dokumenty niekoniecznie spełniają wymagania ustawowe. Jeżeli prowadzi się 

obrady Sejmu, to znakomicie Pan wie, Panie Pośle, że nie prowadzi się ich tylko 

i wyłącznie w oparciu o ustawy, ale także o akty wykonawcze, np. regulamin 

sejmu, czy Regulamin Sejmiku, uchwalone na podstawie tych ustaw. Jeżeli 

występuje … I właśnie dlatego ja już od wtedy walczyłem, że jeżeli występuje 

sprzeczność zapisów Statutu czy Regulaminu Sejmiku, to jest to problem prawny, 

a nie jakaś taka nieważna sprawa, gdzie później powołujemy się na ustawy. Ja 

chciałem zwrócić uwagę, że takie rzeczy jak Statut Województwa, które tu były 

przytaczane, ewentualnie Regulamin Obrad Sejmiku, to są również akty prawne, 

akty normatywne obowiązujące i uchwalone na podstawie ustawy, a ewentualne 

sprzeczności rodzą problemy prawne. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Bardzo dziękuję ! Bardzo 

proszę Pana Mecenasa o zabranie głosu. 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departament Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo ! Dużo argumentów prawnych już tutaj padło, ja tylko przypomnę, że 

zgodnie z ustawą o samorządzie województwa, wspomniany art. 21 ust. 2: sejmik 

województwa może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu sejmiku. To oznacza, że to sejmik 

decyduje o porządku obrad. Jeżeli Pan Marszałek zgłosił wniosek o umieszczeniu 

punktu w konkretnym miejscu porządku obrad, to taki wniosek był głosowany 

przez sejmik i on wywołał określony skutek. To, o czym mówi Pan 

Przewodniczący, że wcześniej była praktyka inna, wynikała być może w sytuacji, 

kiedy wniosek nie był doprecyzowany, gdzie należy umieścić dany punkt 

porządku obrad. Tak, że tyle od strony prawnej. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja bardzo dziękuję ! Ponieważ 

jestem tutaj radnym siedemnasty rok, wiem, że w tej samej okoliczności kilka lat 

temu Pan Mecenas się powoływał na art. 23 ust. 2. No, ale taka jak gdyby pewna 

zmiana punktacji. Uważam punkt 2 za wyczerpany i przechodzimy do punktu 3… 

[Marszałek Jakub Chełstowski z miejsca: Janek, były wnioski, ty to musisz 

głosować ]… Szanowni Państwo ! Przechodzimy do punktu 3… 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Sejmiku: 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…bardzo proszę, protokół 

został Państwu wysłany drogą elektroniczną 15 listopada. Czy są uwagi do 
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przedłożonego protokołu ? Bardzo proszę o dyskusję w tym punkcie. Bardzo 

proszę, Pan Jakub Chełstowski w sprawie protokołu. 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – Panie Przewodniczący ! Cztery lata udało nam 

się tutaj jakoś prowadzić te obrady, ale dzisiaj, Janek, rozwalasz cały swój 

autorytet w pył … Jesteś inżynierem, rozsądnym facetem, rozsądnym chopem, że 

tak po śląsku ci powiem, i wiesz dobrze, że te wnioski powinieneś głosować. Ja 

składam wniosek, za chwilę złożę trzy kolejne, albo cztery, i co nie poddałbyś 

pod głosowanie ? Jakim prawem ? Możemy się nie zgadzać, ale prawo jest prawo. 

I proszę te wnioski poddać pod głosowanie, bo ja ich nie wycofałem, nie było 

wniosków przeciwnych. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – słuchajcie, Szanowni 

Państwo, jesteśmy w punkcie 3 …[głosy z sali]… Jesteśmy w punkcie 3… 

…[głosy z sali]… Czy są uwagi do przedłożonego protokołu  ? … Nie będzie 

głosowania wniosku w porządku obrad, który …[głosy z sali]… Szanowni 

Państwo ! Jesteśmy w punkcie 3 i nie będę wracał do tego punktu …[głosy z 

sali]… Panie Przewodniczący ! Być może będzie Pan przewodniczącym za kilka 

minut i będzie Pan prowadził te obrady, ale dopóki ja tu jestem, to będę to 

prowadził zgodnie ze swoją wiedzą, nabytą praktyką …[głosy z sali]… Tak ! 

…[głosy z sali]… Szanowni Państwo ! Nie ukrywam, że ten punkt też był przeze 

mnie konsultowany w czasie dwugodzinnej przerwy z innym prawnikiem. 

…[głosy z sali]… Szanowni Państwo ! Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem 

protokołu z XLIX sesji Sejmiku ? …[głosy z sali]… Jesteśmy w punkcie 3: 

przyjęcie protokołu z sesji sejmiku … Słuchajcie, tu mam uwagę praktyczną, żeby 

potwierdzić kworum. Proszę bardzo o wyświetlenie. …[głosy z sali]… Nie 

mamy, tutaj nic się nie wyświetla … Proszę o potwierdzenie kworum … 

Problemy techniczne mają Pan Mazur, tak ? … Jest. Pan Kałuża ? … Pan Kałuża 

i Pan Iskanin. Bardzo proszę o podanie komunikatu. Jeszcze nie ma ? … Pan 

Iskanin ma problemy techniczne ? … Pan Kałuża ? Chwilowo chyba nie ma go. 

… Szanowni Państwo ! Powtarzam pytanie, kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem protokołu XLIX sesji Sejmiku ? Otwieram głosowanie …[głosy 

z sali]… otwieram głosowanie… …[głosy z sali]… otwieram głosowanie. Kto 

jest za przyjęciem protokołu ? …[głosy z sali]… Kto jest przeciw ? …[głosy z 

sali]… Szanowni Państwo ! Porządek obrad został przeze mnie podany po 

rozszerzeniu porządku obrad …[głosy z sali]… przez ostatnie 16 lat nigdy nie 

głosowaliśmy po zmianie porządku obrad, nigdy …[głosy z sali]… Jeżeli dzisiaj 

się zmieniło prawo, to ja się z tego wycofuję. Dobrze …[głosy z sali]… 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

 

za  19 

przeciw 0 
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wstrzym. 0 

 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…czyli protokół z sesji został 

przyjęty. Przechodzimy do punktu …[głosy z sali]… 

 

- radny Mirosław Mazur – [początek wypowiedzi przy wyłączonym 

mikrofonie]… jeszcze raz powtórzę, Panie Przewodniczący, to jest nasz 

przywilej, nie Pana. My możemy zgłosić do porządku obrad sposób, w jaki 

chcemy ten porządek przegłosować i powinniśmy go głosować, a Pan tego 

głosowania nie przeprowadził. Niech Pan nie brnie w to, naprawdę ! Jak to 

wygląda ? Tu są wszystkie media, Panie Przewodniczący, czas na refleksję jakąś. 

Jak Pan zapomniał, jaki to był wniosek formalny, to ja go przypomnę, nie ma tu 

żadnego problemu. Jeszcze …[głosy z sali]… ale to jest pierwsza rzecz, że nie 

było głosowania nad porządkiem obrad, ale do tego porządku obrad też były 

zgłoszone wnioski. Wniosek pierwszy brzmiał tak, żeby na sam początek 

głosowań trafił wniosek o wybór wiceprzewodniczącego Sejmiku, drugi 

w kolejności, żeby był wniosek o odwołanie Przewodniczącego. I to są dzisiaj 

dwa punkty, które odblokują nam procedowanie dalsze, sprawne, pozostałych 

punktów. Tam są wnioski budżetowe. …[głosy z sali]… Słucham ? …[głosy z 

sali]… No, nic nie było głosowane, nic nie było głosowane …[głosy z sali]… 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Ponieważ był wniosek kolegi o ogłoszenie przerwy, ogłaszam przerwę … 

…[protesty z sali]… Ogłaszam przerwę do godziny 1800 ! …[głosy z sali]… 

[Marszałek Jakub Chełstowski: jest wniosek przeciwny formalny, jest wniosek 

przeciwny i masz go głosować, to jest twoje zadanie…jest wniosek formalny o nie 

przerwanie sesji] …[głosy z sali]… Szanowni Państwo ! Ogłaszam przerwę do 

godziny 1800, ponieważ musimy konsultować to z naszym biurem prawnym. 

Dziękuję ! [głośne protesty z sali …sprzeciw…] 

 

- radny Rafał Kandziora –…zgłaszam formalny sprzeciw, jeżeli chodzi 

o podjęcie przerwy, z sali jest sprzeciw ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – słuchajcie, przed chwileczką 

tutaj kolega do mnie podszedł i, no, groźby karalne, chcę żeby to było 

w protokole. Dziękuję ! 

 

- Pan Wojciech Król, poseł na Sejm RP – Panie Przewodniczący ! Łamie Pan 

prawo ! Art. 231 Kodeksu Karnego. Jest Pan funkcjonariuszem publicznym, 

przekracza Pan swoje uprawnienia, powinien Pan o tym wiedzieć. I myślę, że 

radni Sejmiku i my jako parlamentarzyści złożymy zawiadomienie do 

prokuratury, jeśli Pan nie będzie wykonywał swoich obowiązków. Jeżeli są 
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wnioski formalne, to należy je przegłosować. W sejmie też się nie zgadzamy 

z wieloma sprawami, składamy wnioski formalne, Pani Marszałek poddaje je pod 

głosowania – przegrywamy głosowania, to przegrywamy. Niech Pan ma odwagę, 

Panie Przewodniczący ! niech Pan nie będzie tchórzem ! 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Wznawiamy, że tak powiem, obrady po tej przerwie. Informuję, że w trakcie tej 

przerwy – oczywiście jeszcze raz przepraszam tutaj radnych, ale niestety praca 

bez biura prawnego nie jest łatwą pracą, to każdy, kto zarządza, wie o tym – ale 

w czasie tej przerwy wpłynęły do mnie dwa dokumenty. Jeden to jest pismo 

radnych odnośnie zmiany porządku obrad i druga opinia prawna Pana Koczara 

Józefa. Oczywiście podtrzymuję to co powiedziałem wcześniej, że ta opinia przez 

kilka tam, nie wiem, 12 czy ile lat, bywała inna, ale jak gdyby to już z tym nie 

będę dyskutował, w związku z powyższym postanawiam jak gdyby tutaj zrobić 

ukłon wobec radnych, którzy proponują ten punkt. Jeżeli to jest dobrze zapisane, 

to byłaby to uchwała, tylko musimy przygotować materiały, tak ? Zmiana 

porządku obrad, która już jest przegłosowana, ale teraz będzie zmiana kolejności 

głosowania, tak. Czyli tutaj, jeżeli dobrze rozumiem, czyli punkt 17, który został 

wprowadzony dotyczący wiceprzewodniczącego, byłby procedowany jako punkt 

4, czyli to jest punkt po przyjęciu protokołu. A punkt, który miał być jako punkt 

16, byłby procedowany w punkcie 5. Czy dobrze odczytałem intencje 

wnioskujących ? …[głosy z sali]… Czy są potrzebne techniczne 

uwarunkowania ? … Szanowni Państwo ! Ja tu może korzystając z tego punktu 

… Proszę ? Bo tu są zgłoszenia do dyskusji. Tak ? Proszę bardzo, proszę, Pan 

jako pierwszy. 

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Koleżanki 

i Koledzy Radni ! Szanowni Państwo ! Panie Przewodniczący ! Dobrze Pan 

odczytał intencję, chodzi o przesunięcie punktu 17, w którym jest mowa 

o wyborze wiceprzewodniczącego Sejmiku, żeby to był punkt następny po 

przyjęciu protokołu, i punkt dotychczasowy 16 – wniosek o odwołanie 

Przewodniczącego Sejmiku, żeby to był punkt następny w procedowaniu. 

Natomiast chciałbym wyjaśnić jeszcze dwie rzeczy, ponieważ w naszych 

tabletach, które służą nam do głosowania, punkt 2 dotyczący porządku obrad jest 

nieprzegłosowany, tam nie ma wyniku głosowania. Chcemy mieć absolutną 

pewność, że nie będzie to pretekst do tego, że sesja dzisiaj procedowana jest sesją 

wadliwą, co by oznaczało ni mniej ni więcej, tylko wszystkie kolejne głosowania 

byłyby głosowaniami wadliwymi, a zatem te uchwały, które byśmy podjęli, 

byłyby uchwałami nieważnymi. Chciałbym żeby to jasno wyjaśnić i od ręki, bo 

to nie jest jakaś skomplikowana sprawa. Nie chciałbym, żeby to Pana 

sprowokowało do kolejnej dwu-, czy trzygodzinnej przerwy, bo tych przerw 
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mamy dzisiaj tak bez powodu naprawdę serdecznie dość, a ponieważ jestem na 

mównicy, nie chcę się powtarzać kilka razy, przy okazji porządku obrad też 

prosiliśmy o to, żeby pojawiła się informacja dotycząca tego, czy są jakieś nowe 

okoliczności, są nowe informacje związane z podejrzeniem o nieprawidłowości 

w Funduszu Górnośląskim. Tak, że prosimy tutaj, czy Pan Marszałek osobiście, 

czy Pan Marszałek będzie wskazywał Wicemarszałka Kałużę – to nam to jest 

naprawdę obojętne, kto się będzie na ten temat wypowiadał – ale chcielibyśmy 

usłyszeć, czy nowe okoliczności się pojawiły. W porządku tego nie ma, a my 

chcemy naprawdę wiedzieć, co nowego słychać w tym jakże ważnym dla nas 

wszystkich temacie. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – już myślałem, że jest 

wszystko proste, ale nie jest wszystko proste. To znaczy, czy był jakiś problem 

techniczny z uchwałą odnośnie porządku obrad ?  

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący ! I ta sala zna praktykę, 

i w Sejmie też jest znana praktyka reasumpcji. My z tym problemu nie mamy, 

więc wróćmy do punktu 2, niech Pan ogłosi reasumpcję głosowania, tam przy 

okazji w punkcie 2 można wyprostować sprawy porządku obrad, o które 

wnioskowaliśmy, rozumiem, że jest na to zgoda, więc przegłosujmy to tak, jak 

trzeba i zróbmy restart od punktu 2, czyli doprowadźmy do tego, że porządek 

obrad jest ustabilizowany, jest przegłosowany – my się pogodzimy z każdym 

wynikiem, jakikolwiek zapadnie na tej sali – potem przejdziemy do 

przegłosowania protokołu, tutaj będzie ta reasumpcja, bo tam Pan już próbował 

to głosowanie robić, a potem, w zależności od wyników w punkcie 2, czyli przy 

porządku obrad, będziemy procedować kolejne uchwały. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! Tak, 

ponieważ mam tutaj zgłoszenia kolejnych osób, czy one są aktualne czy nie ? Czy 

to jest z poprzednich nieskasowane ? Czyli Pan Mazur zakończył wystąpienie. 

Pani Jadwiga Baczyńska ? Z poprzedniego. I Pan Marek Kopel z poprzedniego, 

tak ? Dziękuję bardzo ! Czyli w tej chwili nie ma osób do … nie, Pan Kopel chce, 

aktualne ? To proszę, Panie Radny ! 

 

- radny Marek Kopel – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo ! Taki wniosek formalny związany z przerwaniem sesji. Poprzednio na 

wniosek już któregoś z radnych Pan Przewodniczący ogłosił przerwę 

dwugodzinną. Chciałbym Państwu powiedzieć, Panu Marszałkowi w 

szczególności, że przerwanie sesji to jest wyłączna kompetencja Sejmiku. 

Zgodnie z Regulaminem Sejmiku to wyłączna kompetencja Sejmiku. Ja to 

odczytam, to jest § 15: sesja odbywa się na jednym posiedzeniu; sejmik może 

postanowić o przerwaniu sesji i kontynuowaniu obrad w innym wyznaczonym 

terminie na kolejnym posiedzeniu tej samej sesji, ale sejmik może postanowić, nie 
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przewodniczący. Mówię to jak w tej części formalnej wniosków, żeby znowu nas 

nie zaskoczyło coś podobnego, że któryś z Państwa wyjdzie, a Pan Marszałek nie 

podda tego pod głosowanie. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Panie Radny ! Oczywiście, ta 

interpretacja, którą Pan przytoczył, w tym Sejmiku dotyczyła przesunięcia na 

następny dzień, i tośmy zawsze głosowali, jeżeli była przesuwana. Ja tu jestem 

Przewodniczącym krótko, ale moi poprzednicy na podstawie tego samego zapisu 

ogłaszali przerwy, oczywiście przerwa do następnej doby wymagałaby zgody 

Sejmiku, natomiast przerwa robocza, która była w trakcie obrad, bardzo często tu 

miała miejsce, oczywiście ogłaszana przez Pana Przewodniczącego Gmitruka, 

Wolnika, itd. Tak, że ja tu tylko i wyłącznie podkreślam precyzyjność tego 

paragrafu, który mówi, że przeniesienie chyba na kolejny dzień. Oczywiście, 

w tej chwili temat jak gdyby jest do wyjaśnienia, oczywiście tutaj nowy 

przewodniczący będzie miał możliwość doprecyzowania zapisów statutowych, 

co na pewno będzie dla wszystkich uproszczeniem, ale nie chciałbym, żeby ktoś 

zarzucał mi, że nadużywam to prawo, w lewo, czy w prawo, bo taki tutaj był 

zwyczaj od wielu lat, że przerwa, która była w danym dniu, nie podlegała 

głosowaniu, natomiast przerwa, która była następnego dnia, jak najbardziej. Tak 

tyle z szacunku do Pana Radnego, tyle wyjaśnienia, oczywiście zdaję sobie 

sprawę, że może to budzić emocje przy obradach. Szanowni Państwo ! Zgodnie 

z wolą Pana Przewodniczącego Mazura mamy dwa punkty do głosowania, jeden 

to jest poprawka Zarządu dotycząca zmiany druku VI/585, który został 

zastąpiony drukiem VI/585 a. I drugi wniosek o zmianę porządku obrad, 

rozszerzenie porządku obrad o wybór wiceprzewodniczącego, tak ? Teraz ja wam 

muszę podpowiedzieć, czy będzie trzeci wniosek o przesunięcie mojego 

głosowania, teraz ja już wam pomagam tutaj, bo z tego to wynika, jak gdyby z 

dokumentów w tej chwili zgłoszonych w tym punkcie ? No bo to musimy 

doprecyzować żebyśmy musieli kolejnej przerwy robić. Proszę bardzo ! 

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący ! Więc tak, jedna rzecz to jest 

dokończenie tematu z poprawką składaną przez Zarząd i to jest ta jedna uchwała, 

jak Pan tu wspomniał, natomiast, odnosząc się do tego wniosku, pod którym się 

podpisywaliśmy, czy go zgłaszaliśmy formalnie, to jest nie tylko rozszerzenie 

porządku, ale też zmiana tego porządku w sensie kolejności. I ta kolejność byłaby 

nie taka, jak Pan zaproponował, że byłby to punkt 16 i 17, tylko byłby to punkt 4 

i 5, czyli kolejne, ale zaraz po przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

W kolejności takiej, że pierwszy w kolejności byłby głosowany wybór 

wiceprzewodniczącego, czyli obsadzenie wakatu, który mamy od czterech lat, 

drugi w kolejności to byłby wniosek o odwołanie Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego. To powoduje, że kolejne uchwały podejmowane dzisiaj 

przyjęłyby sukcesywnie kolejne właściwe numery, ale to już jest, myślę, bardzo 

kwestia techniczna, więc nie muszę się nad tym dłużej rozwodzić. Dziękuję !  
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- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Wszystko 

się wyjaśniło. W tej chwili przechodzimy do głosowania wniosku Zarządu 

o zastąpienie druku VI/585 drukiem... Tak ? …[głos z sali]… Aha, bardzo proszę 

o potwierdzenie kworum … Bardzo dziękuję ! Mamy 44 radnych, czyli obrady 

są prawomocne i przechodzimy do głosowania w punkcie 2. Pierwsza uchwała, 

powtarzam ją po raz trzeci, w sprawie zastąpienia druku VI/585 drukiem 

VI/585 a. 

 

Głosowanie nad zamianą projektu uchwały z druku VI/585 na druk VI/585 a: 

 

za  42 

przeciw 2 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…czyli projekt zmiany 

porządku obrad w tym zakresie został przyjęty. Teraz będzie głosowanie drugie 

o rozszerzenie porządku obrad o wybór wiceprzewodniczącego Sejmiku …[głos 

z sali]… Myślałem, że zrobimy trzecią uchwałę, która jak gdyby porządek 

zmieni, ale jest OK., tak ? …[głos z sali]… czyli rozszerzenie porządku obrad 

o wybór wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego …[głos z 

sali]… Oczywiście, że w punkcie 4 porządku obrad, tylko to będzie dziwna 

uchwała, ale nie ma problemu … Słuchajcie, ponieważ jest, to przepraszam, jest 

to zredagowane, jak akurat nie miałem tego na ekranie w pewnym momencie, 

czyli zmiana porządku obrad o umieszczenie punktu: podjęcie uchwały w sprawie 

powołania wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego w punkcie 

4 porządku posiedzenia oraz umieszczenie punktu: podjęcie uchwały w sprawie 

odwołania Przewodniczącego Sejmiku w punkcie 5 porządku obrad. Oczywiście, 

że musimy mieć jeszcze jedną uchwałę, żebyśmy nie mieli teraz numeracji 

podwójnej. Kto jest za podjęciem tej uchwały… 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

odwołania Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego (w punkcie 5 

porządku obrad): 

 

za  25 

przeciw 19 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…i teraz punkt porządkujący, 

ponieważ musimy to mieć, zmiana porządku obrad po … Proszę ? …[głos z 
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sali]… Szanowni Państwo ! Żeby sprawa była jasna, numeracja pozostałych 

punktów ulega zmianie. To jest dosyć zrozumiałe, tak, czyli aktualny punkt 4 

będzie punktem 6, itd. aż do punktu: odwołanie Przewodniczącego, gdzie to 

znowu się zmieni w drugim kierunku, tak ? I tutaj zgodnie z wolą Pana Mecenasa 

musimy przegłosować jednolity porządek obrad po tych dwóch zmianach, czyli 

porządek będzie następujący: punkt 1 – otwarcie sesji Sejmiku; punkt 2 – 

rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad; punkt 3 – przyjęcie 

protokołu z XLIX sesji Sejmiku; punkt 4 – wybór Wiceprzewodniczącego; punkt 

5 – odwołanie Przewodniczącego; punkt 6 – Wieloletnia Prognoza Finansowa; 

punkt 7 – sprawa budżetu; punkt 8 – środki gromadzone na wydzielonym 

rachunku; punkt 9 – pomoc finansowa jednostkom samorządu terytorialnego; 

punkt 10 – PFRON, mówię w skrócie; punkt 11 – Program współpracy 

Samorządu Województwa Śląskiego; punkt 12 – organizowanie transportu, nie 

będę czytał całych nazw uchwały, bo to przedłużyłoby to; punkt 13 – podjęcie 

uchwały w sprawie przystanków, mówię w skrócie, punkt 14 – zmiana statutu; 

punkt 15 – kryteria nagród; punkt 16-podjęcie uchwały w sprawie regulaminu; 

punkt 17-podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela do... No i 

oczywiście punkt 18 – sprawozdanie z działalności Zarządu; punkt 19 – 

interpelacje i punkt 20 – zamknięcie sesji Sejmiku. Gdzieś się nie 

przejęzyczyłem ? Wszystko jest w porządku ? Szanowni Państwo ! Kto z Państwa 

Radnych jest za tak zmienionym porządkiem obrad ? Otwieram głosowanie… 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem całości porządku obrad po zmianach: 

 

za  25 

przeciw 19 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…czyli porządek obrad 

w przedstawionej wersji został zmieniony i został przyjęty. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk VI/598 a). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk VI/597). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2022-2030 (druk VI/591). 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2022 rok (druk VI/592). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2022 rok (druk VI/593). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2022 roku pomocy finansowej 

jednostkom samorządu terytorialnego województwa śląskiego na 

dofinansowanie udziału nauczycieli w Podyplomowych Studiach z Wiedzy 

o Regionie (druk VI/587). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/43/4/2022 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 25 kwietnia 2022 roku w sprawie określenia 

zadań, na które Województwo Śląskie przeznacza w 2022 roku środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych (druk 

VI/585 a). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Samorządu 

Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2023 (druk VI/588). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia organizatorowi publicznego 

transportu zbiorowego zadania własnego Województwa Śląskiego (druk 

VI/584). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/45/13/2022 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 20 czerwca 2022 roku w sprawie wyrażenia 

zgody na powierzenie zadania własnego Województwa Śląskiego pod nazwą 

„Zarządzanie przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg 

wojewódzkich” (druk VI/583). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej nadania statutu 

„REPTY” Górnośląskiemu Centrum Rehabilitacji im. Gen. Jerzego Ziętka z 

siedzibą w Tarnowskich Górach (druk VI/589). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/56/3/2010 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 22 września 2010 roku w sprawie ustalenia 

kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół, dla których 

organem prowadzącym jest Województwo Śląskie, za osiągnięcia w zakresie 

pracy dydaktycznej, wychowawczej i opiekuńczej, w tym realizacji zadań 

związanych z zapewnieniem bezpieczeństwa uczniom w czasie zajęć 

organizowanych przez szkołę oraz realizacji innych zadań statutowych szkoły 

(z późniejszymi zmianami) (druk VI/590). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały Nr VI/46/8/2022 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 29 sierpnia 2022 roku w sprawie 

przyjęcia Regulaminu przyznawania nagród Marszałka Województwa 

Śląskiego za wybitne osiągnięcia sportowe (druk VI/586). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego do Rady Społecznej Szpitala Specjalistycznego Nr 2 w Bytomiu (druk 
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VI/594). 

18. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

19. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

20. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Sejmiku [powtórnie]: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

 

za  42 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk VI/598 a): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…Panie Mecenasie ! Bardzo 

proszę o wprowadzenie w jaki sposób to się odbywa, jaka jest procedura wyboru 

wiceprzewodniczącego. 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departament Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni 

Państwo ! Generalnie do przeprowadzenia głosowania tajnego, bo taki jest tryb 

wyboru Wiceprzewodniczącego Sejmiku, należy powołać komisję skrutacyjną. 

Mamy specjalną uchwałę sejmiku, która określa Regulamin Komisji Skrutacyjnej 

i zgodnie z tym regulaminem komisja składa się z 5 członków, jest powoływana 

przez sejmik województwa, tak, że na tym etapie konieczne jest powołanie 

komisji skrutacyjnej. Zwyczajowo w skład tej komisji wchodzili przedstawiciele 

z wszystkich klubów i następnie komisja przeprowadza głosowanie, można 

zgłaszać kandydatów, jeden kandydat został zgłoszony przez Pana Marszałka, 

mogą być też inne kandydatury. Gdyby było więcej kandydatów niż miejsc do 

obsadzenia, czyli jedno miejsce, najpierw się przeprowadza głosowanie 

cząstkowe, jak gdyby wybrana zostaje osoba ta, która ma największą liczbę 

głosów. Tak, że poczynając od powołania komisji skrutacyjnej i zgłoszenia 

kandydatów do komisji, a następnie zgłaszanie kandydatów i prowadzenie 

procedury wyborczej przez komisję. 
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- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! W imieniu 

klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości do pracy w komisji skrutacyjnej 

zgłaszam Pana Piotra Czarnynogę, Pana Stanisława Baczyńskiego i Pana Jacka 

Świerkockiego. Proszę bardzo, Pan Mirosław Mazur, udzielam głosu ! … Pan 

Mirosław Mazur, proszę bardzo, proszę ! [wypowiedź z miejsca bez mikrofonu, 

zgłoszenie kandydatów] 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Proszę 

bardzo, Pan Marszałek. W imieniu nowego klubu Samorządowego Ruchu „Tak ! 

Dla Polski” zgłaszam Pana Radnego Rafała Kandziorę i Panią Radną Marię 

Materlę do komisji skrutacyjnej. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo, dziękuję ! Jeszcze Pan 

Stanisław Gmitruk …[dźwięk niewyraźny]… bardzo dziękuję ! Czy są inne 

zgłoszenia ? …[głos z sali]… Proszę bardzo, Pan Rafał Kandziora …[głos z 

sali]… Czyli to jest kandydat zgłoszony przez Pana Marszałka, tak ? Dobrze ! 

…[głos z sali]… Słuchajcie, ale bardzo proszę, żeby wszystkie osoby, które 

zgłaszały te poprawki, podeszły do mikrofonu. No niestety, bardzo proszę. 

…[głos z sali]… Musi być w protokole … No bo to się nie nagrywa, jest potem 

kłopot, żeby ktoś nie kwestionował. 

 

- radny Mirosław Mazur – Panie Przewodniczący ! Powtarzam to co 

powiedziałem z miejsca, żeby ułatwić sytuację, żeby rozwiązać ją 

zaproponowałem w imieniu klubu, że nasza kandydatka, Pani Lucyna Ekkert nie 

będzie uczestniczyć w pracach komisji skrutacyjnej, więc proponuję, żeby to 

samo zrobiły pozostałe kluby i mamy uzgodnione. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę, żeby Pan Rafał 

Kandziora również podszedł do mównicy … Proszę bardzo Piotrze ! 

 

- radny Piotr Czarnynoga –…ja, ponieważ, przepraszam, może zbyt szybko 

wyszedłem, ale klub został wezwany, to składam swoją rezygnację w imieniu 

klubu PiS – zgłaszam, że Piotr Czarnynoga rezygnuje z pracy w komisji 

skrutacyjnej… 

 

- radny Rafał Kandziora – Panie Przewodniczący ! Szanowni Państwo ! Tu 

również, żeby ułatwić procedurę, wycofujemy kandydaturę do komisji … Jeszcze 

głośniej, tak ? 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – nic nie słyszę, bardzo proszę !  
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- radny Rafał Kandziora – Mam nadzieję, że teraz będzie dobrze, tak. Również 

wycofujemy kandydaturę Pani Marii Materli, w związku z tym mamy jedną 

osobę. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…czyli w tej chwili ile mamy 

kandydatur ? 6 osób ? […] Jeszcze bardzo proszę, bo niestety nie umiem 

odczytać, niech Pani odczyta, czy to jest poprawnie: Baczyński Stanisław zostaje, 

Świerkocki Jacek, Bednarz zostaje, Kolon, Rafał Kandziora zostaje i Rafał Porc, 

tak ? Mamy 6 osób, mamy 5 jak gdyby miejsc, jak wiadomo … Proszę bardzo ! 

 

- radny Stanisław Baczyński – Panie Przewodniczący ! Szanowni Państwo ! Żeby 

nasze obrady przebiegały sprawnie, wycofuję swoją zgodę na uczestnictwo 

w pracach komisji. 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! W tej 

sytuacji, ponieważ zostało nam 5 osób i 5 miejsc, to istnieje możliwość 

głosowania, że tak powiem, w całości … Szanowni Państwo ! Za momencik 

poddamy pod głosowanie skład komisji skrutacyjnej do wyboru 

wiceprzewodniczącego Sejmiku: Jacek Świerkocki, Alina Bednarz, Maciej 

Kolon, Rafał Kandziora i Rafał Porc. I po kolei, czy poszczególne osoby się 

zgadzają ? Jacek Świerkocki zgadza ? [z miejsca – wyraził zgodę]. Alina Bednarz 

zgadza się? [z miejsca – wyraziła zgodę] Maciej Kolon zgadza się ? [z miejsca – 

wyraził zgodę] Kandziora Rafał zgadza się ? [z miejsca – wyraził zgodę] I Rafał 

Porc zgadza się ? [z miejsca – wyraził zgodę]. Dobrze ! W tej sytuacji jak będzie 

gotowe tutaj głosowanie... Jest gotowe. Kto z Pań i Panów Radnych jest za 

przyjęciem komisji skrutacyjnej do wyboru wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego w składzie, który przed chwilą odczytałem ? Otwieram 

głosowanie… 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem składu komisji skrutacyjnej: 

 

za  39 

przeciw 2 

wstrzym. 3 

 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku –…czyli komisja w składzie, że 

tak powiem, została wybrana. Teraz bardzo proszę Pana Mecenasa, żeby również 

poinstruował co do dalszych działań komisji. 

 

- Pan Józef Koczar, Dyrektor Departament Obsługi Prawnej i Nadzoru 

Właścicielskiego – proszę Państwa ! Komisja wybiera ze swojego grona 

przewodniczącego, tak, że powinna się ukonstytuować. Przewodniczący kieruje 
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pracami komisji, udziela wyjaśnień na temat procedury wyborczej. Generalnie 

komisja przygotowuje też karty do głosowania, natomiast w tym celu niezbędne 

jest zgłoszenie kandydatów, stąd jak gdyby myślę, że to jest ten moment, kiedy 

można otworzyć listę kandydatów poza jednym zgłoszonym kandydatem, czy są 

jeszcze jakieś nowe kandydatury, i w zależności od liczby kandydatów należy 

przygotować karty do głosowania… 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – ja bym bardzo prosił komisję, 

żeby się ukonstytuowała. Podała, że tak powiem, czas potrzebny na 

przygotowanie kart do głosowania, żebyśmy mogli, że tak powiem, ogłosić 

przerwę, ale to myślę, że to będzie wniosek komisji skrutacyjnej …[rozmowy w 

tle]… Szanowni Państwo, tutaj do mikrofonu, bo to musi być odnotowane, to jest 

bardzo ważne wydarzenie, to nie możemy tutaj mieć po tym jakichś zastrzeżeń. 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Komisja skrutacyjna 

ukonstytuowała się. Mnie wybrano jako Przewodniczącą – Alina Bednarz. 

Chciałabym zapytać, czy oprócz zgłoszonego wcześniej Pana Stanisława 

Gmitruka, są jeszcze jakieś zgłoszenia kandydatur ? … Nie ! Zatem mamy jedną 

kandydaturę, Pana Stanisława Gmitruka. Teraz Państwo otrzymacie karty do 

głosowania. Panie Stanisławie Gmitruk, czy Pan wyraża zgodę? [z miejsca – 

wyraził zgodę] Dziękuję bardzo ! Otrzymacie Państwo teraz karty do głosowania 

i będą trzy rubryczki: za, przeciw, wstrzymuję się. Należy przy nazwisku Pana 

Stanisława Gmitruka zaznaczyć: za, przeciw lub wstrzymuję się. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Czyli … ale 

jest potrzebna jakaś przerwa, czy nie ? Ile wam to zajmie ? 

 

- radna Alina Bednarz – 5 minut maksymalnie… 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! Zgodnie 

z sugestią komisji skrutacyjnej 5 minut przerwy, ale sugestia, żeby zostać na 

sali… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo są takie…, 

oczywiście Komisja Skrutacyjna jest, że tak powiem gotowa, ale ja bym jeszcze 

bardzo prosił Pana, tutaj, Przewodniczącego, żeby no wpłynął projekt …[głos z 

sali]… tak, tak, tak …[głos z sali]… jest wszystko w porządku. Bardzo proszę, 

Pani Przewodnicząca, o, że tak powiem... mikrofon … 

 

- radna Alina Bednarz –…Szanowni Państwo ! Rozdam teraz Państwu karty do 

głosowania i będę wyczytywała listę obecnych Radnych na dzisiejszym 
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posiedzeniu i Państwo podchodzicie, otrzymujecie od nas kartę. Potem 

głosujecie. Jeśli macie ochotę skorzystać z miejsca, gdzie możecie zagłosować 

tajnie, to jest tutaj takie miejsce za flagami, tutaj za flagami, tak z tej strony jest 

to miejsce, także możecie skorzystać Państwo z tego miejsca. Po oddaniu głosu 

po raz kolejny wyczytuję listę, Państwo podchodzicie i wrzucacie głos do tej tutaj 

stojącej urny. Tak? To zapraszam… 

 

[radna Alina Bednarz odczytała listę obecności radnych, komisja skrutacyjna 

rozdała karty do głosowania. Następnie ponownie odczytana została lista 

obecności a obecni radni wzięli udział w głosowaniu] 

 

- radna Alina Bednarz – Panie Przewodniczący ! To teraz 15 minut przerwy, tak ? 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – słuchajcie, to tak, dwie 

sprawy, tutaj na wniosek tym razem Pani Przewodniczącej Komisji Skrutacyjnej 

15 minut przerwy, a ponieważ miałem w trakcie tego punktu informację, że jest 

problem z transmisją obrad naszych, co wiadomo, że jest uchybieniem, bardzo 

bym prosił służby Pana Marszałka, żeby to sprawdziły. Dobrze ? No bo nie 

chciałbym, żebyśmy mieli zarzut tutaj jakichś uchybień formalnych … 15 minut 

przerwy, tak ! 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Panie i Panowie Radni ! 

Bardzo proszę o zajmowanie miejsca, komisja skrutacyjna poinformowała, że 

zakończyła swoje, że tak powiem, prace. Proszę bardzo ! 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Komisja skrutacyjna zakończyła 

liczenie głosów, chciałam Państwu odczytać protokół głosowania tajnego. 

Komisja skrutacyjna w składzie: Alina Bednarz, Maciej Kolon, Rafał Kandziora, 

Jacek Świerkocki i Rafał Porc, została powołana podczas L Sesji Sejmiku 

Województwa Śląskiego VI kadencji w dniu 21 listopada 2022 roku w celu 

przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego 

Sejmiku Województwa Śląskiego. O pozytywnym wyniku głosowania decyduje 

bezwzględna większość głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego 

składu sejmiku w głosowaniu tajnym. Komisja Skrutacyjna rozdała Radnym 

karty do głosowania w liczbie 44, po otworzeniu urny komisja stwierdziła, że 

znajdują się w niej 44 karty do głosowania. Po przeliczeniu i sprawdzeniu kart 

komisja ustaliła, że głosów ważnych oddano 44, głosów nieważnych brak. Wynik 

głosowania. Kandydat Stanisław Gmitruk otrzymał za 25 głosów, przeciw 19, 

głosów wstrzymujących się brak … Załączniki: karty do głosowania i podpisy 

członków Komisji Skrutacyjnej. Dziękuję bardzo ! 
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- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Pani 

Przewodniczącej za sprawne przeprowadzenie wyboru i teraz formalność. 

Szanowni Państwo ! W tej chwili to już nie będziemy głosować, ale przeczytam 

uchwałę, której numer będzie nadany przez odpowiednie służby Sejmik 

Województwa Śląskiego z dnia 21 listopada … jakieś problemy ? … z dnia 21 

listopada 2022 roku w sprawie wyboru wiceprzewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego. Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998 roku o samorządzie województwa, to jest Dz. U. z 2022 roku, poz. 540 

z późniejszymi zmianami. Sejmik Województwa Śląskiego uchwala: na 

podstawie prawidłowego przeprowadzenia głosowania tajnego 

Wiceprzewodniczącym Sejmiku Województwa Śląskiego wybrany został Pan 

Stanisław Gmitruk. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Szanowni 

Państwo ! Bardzo dziękuję ! Kolejny punkt, czyli 4., został wyczerpany. W tej 

chwili przechodzimy do punktu 5… 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk VI/597): 
 

- radny Jan Kawulok, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Ponieważ uchwała dotyczy mojej osoby, w tej chwili przekazuje pełnomocnictwo 

– w myśl art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie województwa wyznaczam do 

pełnienia funkcji Przewodniczącego Sejmiku, w tym do prowadzenia obrad 

Sejmiku w czasie nieobecności lub braku Przewodniczącego Sejmiku, Panią 

Wiceprzewodniczącą Beatę Kocik. Podpisał Przewodniczący Sejmiku 

Województwa Śląskiego Jan Kawulok. Beato, przekazuję prowadzenie ! … Moje 

pytanie do służb technicznych – chyba w tej chwili musicie przelogować jednego 

i drugiego ? 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Przechodzimy do następnego punktu i procedowania uchwał. Tu mam zgłoszenie 

do dyskusji Mirosław Mazur, zapraszam Panie Radny ! 

 

- radny Mirosław Mazur – Pani Przewodnicząca ! Panie Marszałku ! Koleżanki 

i Koledzy Radni i Szanowni Państwo ! Wypada powiedzieć mi kilka słów wstępu 

do tej dzisiejszej inicjatywy. Myślę, że zacznę może od przebiegu dzisiejszej 

sesji. Z ubolewaniem jako radny wieloletni i samorządowiec od jeszcze większej 

ilości lat, z ubolewaniem stwierdzam, że ta sesja dzisiaj była takim można 

powiedzieć kropką nad i – i najbardziej dobitnym uzasadnieniem dla tego 

dzisiejszego wniosku. Panie Przewodniczący ! Nadinterpretacja Pana uprawnień, 

swobodne manewrowanie przebiegiem porządku, niedopuszczanie nas do głosu, 

nieszanowanie naszego czasu, nieszanowanie naszych wystąpień, wyliczanie 

głosu stronniczego, wyliczanie głosu takie, kiedy wyliczał Pan w przeszłości 
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wystąpienia opozycji, nie wyliczał Pan swoich koleżanek, kolegów. Ja 

wielokrotnie doświadczyłem tego osobiście, że byłem tutaj, na tej mównicy 

stopowany, wyliczany, niedopuszczany do głosu. A przecież ta sala jest po to, 

żeby dyskutować. To tu powinniśmy się spierać na poglądy, wypracowywać jak 

najlepsze rozwiązania dla naszego województwa. I mam takie naprawdę duże 

wrażenie, że Pan gdzieś się pogubił w inspiracji, gdzie Pan szukał – chociaż Pan 

jest samorządowcem od wielu lat – gdzie Pan szukał wzorców, jak te sesje 

powinny wyglądać ? Szukał Pan daleko, bo trochę te sesje czasami mi 

przypominały to, co się dzieje niestety w sejmie polskim, a tej inspiracji wcale 

nie trzeba było szukać daleko, bo gdyby Pan nawet spojrzał o kadencję wstecz, 

bo ja mam raptem dwie kadencje doświadczenia w Sejmiku, gdyby Pan spojrzał 

kadencję wstecz i popatrzył na zachowanie przewodniczących, czy Grzegorza 

Wolnika, czy Stanisława Gmitruka, to już by miał Pan naprawdę bardzo porządne 

wzorce do naśladowania jak sesje powinny wyglądać, jak można szanować głos 

innych, jak można dopuszczać, jak można przeprowadzić tutaj dyskusję, my nie 

musimy się zgadzać na końcu tej dyskusji, ale chodzi o to żeby nam nie zamykać 

ust, żeby nie nadużywać interpretacji. I Panie Przewodniczący ! Wybitni aktorzy 

też mają swoje słabsze role, więc tu nie ma nikt pretensji do Pana, że Pan też tą 

swoją rolę słabiej odegrał, ale z drugiej strony patrząc też nikt na siłę do tej roli 

Pana tam nie pchał, a te cztery lata pokazały, że ta Pana rola po prostu Panu nie 

wyszła tutaj. Ale tak jak mówię, nie każdy do każdej roli się nadaje i dzisiaj jest 

moment, żeby w ten symboliczny dość dzień ten czas przerwać i zmienić 

Przewodniczącego Sejmiku. I jestem przekonany, że jeżeli Państwo poprzecie ten 

wniosek jesteśmy w stanie zaproponować osobę, która tą rolę będzie wypełniała 

w sposób taki, który będzie wszystkim radnym odpowiadać, choć niekoniecznie 

będziemy musieli zgadzać w tym zakresie, ale że będzie wszystkim odpowiadać 

i że nie będziemy musieli tłumaczyć się z takiego działania wobec naszych 

wyborców, wobec mieszkańców naszego regionu, wobec mieszkańców Polski. 

Tak, że reprezentując tutaj dzisiaj inicjatorów wniosku o odwołanie 

Przewodniczącego Sejmiku z jego funkcji, Pana Jana Kawuloka, w imieniu 

Koalicji Obywatelskiej proszę Państwa o poparcie tego wniosku i dajmy szansę 

na te miesiące, które zostały przed nami na to, żeby ten Sejmik mógł dostać innej 

twarzy, innego stylu pracy. Dziękuję ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dziękuję Panie Radny ! 

Zapraszam Panią Radną Jadwigę Baczyńską. 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – Szanowni Państwo ! Proszę pozwolić, że zwrócę 

się bezpośrednio do Pana Radnego, mojego przedmówcy. Ja bardzo szanuję Pana 

wystąpienie, a zwłaszcza to, że tak mocno się Pan otworzył przed nami, mówił 

Pan o bardzo głębokich uczuciach, o bólu, o cierpieniu i bardzo doceniam to, że 

Pan się potrafił tak głęboko otworzyć przed tak licznym gronem, również pewnie 

osób nieznanych. Absolutnie tego bólu i tego cierpienia nie można pogłębiać, 
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więc ja mogę tylko wyrazić podziw, dlatego, że był Pan w stanie tak mocno 

otworzyć. Zajęło Panu to cztery lata, żeby o tym powiedzieć, bo cztery lata 

mieliśmy wspaniałego Przewodniczącego, cieszyliśmy się bardzo dobrą 

współpracą, bardzo dobrym prowadzeniem wszystkich sesji Sejmiku, 

zrozumieniem dla wszystkich stron, dla wszystkich opcji i dopuszczeniem do 

głosu absolutnie wszystkich. No Pan również korzystał z tego głosu, ale tak jak 

powiedziałam, nie będę dalej ranić Pana uczuć, bo one są bardzo głębokie, bardzo 

delikatne i może tutaj koleżanki z klubu pomogą, bo Pani Koszutska tutaj jest 

chyba osobą, która może wesprzeć, tak, że trzymam kciuki za to żeby te bardzo 

negatywne uczucia zniknęły. Dziękuję ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dziękuję Pani Radna ! 

Zapraszam Pana Radnego Józefa Kubicę. 

 

- radny Józef Kubica – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Państwo 

Parlamentarzyści ! Szanowne Koleżanki, Koledzy Radni ! Ale mimo wszystko 

Panie Przewodniczący do Pana serdecznie podziękowania, to wielki zaszczyt – 

mówię w imieniu członków Solidarnej Polski. Była praca, tak, że bardzo 

serdecznie dziękujemy. To pełny profesjonalizm, jeżeli chodzi o samorząd, 

o mądrość, o decyzyjność. Dzięki temu super ta współpraca się układała przez 

cztery lata. No zobaczymy jak tutaj, oczywiście podejrzewam wynik głosowania, 

dlatego no tak pewnie musi być, ale jeszcze raz z tego miejsca, Panie 

Przewodniczący, wielkie podziękowania, to wielki zaszczyt dla nas, dla całej 

trójki Solidarnej Polski. Będziemy razem pracowali, to nie ostatni nasz akcent 

w tym Sejmiku, jeżeli chodzi o i Województwo, i o Polskę. Bardzo dziękuję ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – bardzo dziękuję ! 

Zapraszam Pana Przewodniczącego Piotra Czarnynoga. 

 

- radny Piotr Czarnynoga – Panie Przewodniczący Sejmiku, Janie Kawuloku ! 

Panie Marszałku ! Szanowni Państwo ! Uczciwy, kompetentny, z dużym 

dorobkiem zawodowym i z dużym dorobkiem samorządowym. To obecny 

Przewodniczący Sejmiku Jan Kawulok. Życzyłbym wszystkim jednostkom 

samorządu terytorialnego, niezależnie czy to gminy, czy powiaty, czy 

województwo takiego przewodniczącego. Tylko rzeczywiście on wypełniał 

swoją rolę nie tak jak to wyście sobie wyobrażali i w szczególności ładnie to 

wystąpiło w tym słowie rola, bo on według was wypełniał rolę. A według nas to 

nie było wyuczone zadanie z ładnym bagażem nieuczciwości i kombinowania, 

mówiąc po Śląsku cyganienia wszystkich naokoło. On wypełniał obowiązek 

i zadania wynikające ze stanowiska, jakie żeśmy mu powierzyli cztery lata temu 

w demokratycznym głosowaniu. A najlepszy dowód, że wykonywał to 

sprawiedliwie i uczciwie to był fakt, że bardzo często obrywał od nas na klubach, 

na naszym klubie za to, że tak częstą łamał z powodu swojej niepotrzebnej 
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uczciwości i wrażliwości Regulamin Sejmiku w szczególności dopuszczając 

kolegę Mazura do wielokrotnych wystąpień i wielokrotnego nadużywania czasu 

nas wszystkich, ale myśmy przyjmowali jego argumentację i my przyjmujemy 

też i niech tak będzie. Mam nadzieję, że wybrany przez was następca nie będzie 

też tak jak Pan Jan Kawulok, nie będzie wypełniał wyuczonej, wysuflowanej, 

podpowiedzianej z korytarzy, najczęściej sejmowych, roli, tylko będzie uczciwie 

wypełniał obowiązek, który zapewne mu za chwilę powierzycie, a my będziemy 

starali się go wesprzeć w miarę naszych też uczciwości, możliwości. Dziękuję za 

uwagę ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dziękuję Panie 

Przewodniczący ! Zapraszam Panią Radną Katarzynę Stachowicz. 

 

- radna Katarzyna Stachowicz – Pani Przewodnicząca ! Panie Marszałku ! 

Szanowne Panie i Panowie Radni ! Szanowni Państwo ! Ta sala nigdy nie zaznała 

takiego upolitycznienia, jak za kadencji Pana Przewodniczącego Jana Kawuloka. 

Niestety, złamanie statutu, niewybranie wiceprzewodniczącego Sejmiku. Brak 

przewodniczących i wiceprzewodniczących z opozycji to główny zarzut też do 

Pana Przewodniczącego Kawuloka. Szanowni Państwo ! My jako opozycja 

reprezentujemy też naszych wyborców, to nie jest tylko brak szacunku do 

radnych, ale także do naszych wyborców. Dlatego proszę też Państwa o poparcie 

tego wniosku, o odwołanie Przewodniczącego. Dziękuję ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – zapraszam Pana 

Przewodniczącego Piotra Bańkę. 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – Szanowni Państwo ! Ad 

vocem do wypowiedzi Pani Koleżanki Stachowicz. Otóż fakt, że ci 

wiceprzewodniczący nie byli wybierani, to m.in., a właściwie przede wszystkim 

na wniosek Pana Marszałka Jakuba Chełstowskiego, który powiedział, że póki 

tam będą osoby z tymi transparentami, to nikt z Państwa nie wejdzie, nie otrzyma 

stanowiska przewodniczącego i wiceprzewodniczącego. I chcę, żebyście o tym 

wiedzieli. 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dziękuję Panie 

Przewodniczący ! Zapraszam Panią Jadwigę Baczyńską. 

 

- radna Jadwiga Baczyńska – dziękuję bardzo ! Ja ad vocem krótko do Pani 

Radnej Kasi Stachowicz z mojego okręgu również. Ja tylko chciałam 

przypomnieć, że całkiem niedawno tutaj spieraliście się Państwo z Panem 

Marszałkiem o to, że radna nie jest wybierana od tego żeby oceniać czy 

Marszałek jest ładny, czy brzydki, tylko przez mieszkańców do oceny pracy Pana 

Marszałka. To taki charakterystyczny przykład. Takich zarzutów z Pani strony 
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było więcej w stosunku do Marszałka, ale cieszę się, że te problemy się 

zakończyły … ale wcześniej były do Pana Marszałka. Dziękuję ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dziękuję … dziękuję Pani 

Radna ! Zapraszam Pana Przewodniczącego Stanisława Baczyńskiego. 

 

- radny Stanisław Baczyński – Szanowna Pani Przewodnicząca ! Panie i Panowie 

Radni ! Zaproszeni Goście ! Ja czuję taką potrzebę serca, żeby z tego miejsca 

w tym momencie powiedzieć do mojego Kolegi Radnego z tego samego okręgu 

wyborczego Jana Kawuloka jedno polskie piękne słowo: dziękuję ! Jasiu, 

dziękuję, bo jesteś wzorem samorządowca i na stopie prywatnej, i na stopie 

służbowej, i publicznej, co jest bardzo ważne. Ja jestem pierwszą kadencję 

radnym Sejmiku i byłem bardzo ciekaw, jak to tutaj wygląda. Cieszę się, że 

dostałem taki wzór do naśladowania jak Pan Kawulok i że mogłem z nim 

współpracować. Żadna to tajemnica, że współpracowało nam się świetnie. Nie 

powiem dobrze ani bardzo dobrze, świetnie. To była dobra współpraca. 

Rozumieliśmy się właściwie od pierwszego spotkania bez słów i to jest coś 

takiego dzisiaj dla mnie dziwnego, że człowieka z takim doświadczeniem, 

posiadającego wiedzę i kompetencje, no skazujemy na niebyt. To nie tak powinno 

być i nie tak to wygląda w samorządzie. Ja też, Szanowni Państwo, ze względu 

na – jeszcze raz powtórzę – pierwszą kadencję wielu rzeczom się tutaj 

przyglądam. I o wielu mógłbym powiedzieć, że działają tendencyjnie albo 

w ściśle tylko określonym kierunku politycznym, albo ściśle tylko w określonym 

okręgu wyborczym. I Jan Kawulok miał tą cechę, że patrzył na całe województwo 

i niejednokrotnie jak rozmawialiśmy, to tłumaczył decyzje Sejmiku, Zarządu, 

Pana Marszałka po to, żeby w województwie był jednakowy rozwój, w miarę 

pogodzone interesy, no i żebyśmy szli do przodu. Natomiast, no trudno mi się 

zgodzić z takim poglądem, który tutaj został zaprezentowany, że brak 

wiceprzewodniczących to jest wina Pana Przewodniczącego Jana Kawuloka. 

Absolutnie, Szanowni Państwo ! Gdyby były wnioski w tej sprawie, to obsada 

wiceprzewodniczących byłaby dzisiaj pełna. Mnie ta sytuacja osobiście troszkę 

bawiła, troszkę tak ciekawiła, jak to tak można, ale skoro było milczenie 

i przyzwolenie na takie działanie, no to cóż, musiałem się temu przyglądać. No 

i jeszcze jedna rzecz. Bardzo wiele razy w tym sławetnym punkcie, w którym nie 

chciałem zabierać głosu, który się nazywa uchwalenie zmian w porządku obrad, 

co osobiście śmieszy, tego nie ukrywam, od samego początku, no to Pan Jan 

Kawulok był bardzo tendencyjnie prowokowany i nieraz po prostu nie 

wytrzymywał, udzielał głosu po kilkanaście razy, co myślę, że dla 

wnioskodawców czy dla tych wszystkich, którzy podejmowali różnorakie 

dyskusje w tym punkcie, bo to nie były dyskusje o rozszerzeniu czy o uchwaleniu 

porządku obrad, tylko to były dyskusje o wszystkich rzeczach w tym 

województwie, które mogły się zmieścić w każdym innym punkcie. To taka moja 

uwaga tutaj z zewnątrz, więc jeżeli ktoś szuka belki w oku Jasia, to niech poszuka 
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drzazgi w swoim. No i to tak by trochę załatwiało i tłumaczyło sprawę. Dziękuję 

serdecznie Janku ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dziękuję Panie 

Przewodniczący ! Przechodzimy … czy są jeszcze jakieś głosy z sali ? … 

Przechodzimy do następnego punktu. Będzie to punkt: głosowanie tajne 

w sprawie odwołania Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego, za 

pomocą kart do głosowania. Drodzy Państwo ! Wybraliśmy wcześniej komisję 

skrutacyjną, natomiast Pan Mecenas określił, że powinniśmy jeszcze raz 

głosować nad tą komisją skrutacyjną, więc bardzo prosimy. Tak, kandydaci, czy 

kandydaci do komisji skrutacyjnej wyrażają zgodę na pracę w komisji ? … 

Wszyscy ? … Tak ! To bardzo proszę o wprowadzenie takiego punktu. Tak, czyli 

głosujemy wybór komisji skrutacyjnej. Kto jest za ? To będzie w takim razie, 

będzie protokół z tego. I będzie odnotowane w protokole …[głos z sali]… Będzie 

odnotowane, Panie Przewodniczący, w protokole …[głos z sali]… Tak, ja też nie 

mam aktywnego pola do głosowania. Tak ? Co dalej ? Poprosimy informatyka, 

bo nie mają Panowie. Ja też nie mam … teraz jest. Tak, ja OK. Czy wszyscy, pola 

aktywne ? Tak ? 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem składu komisji skrutacyjnej: 

 

za  35 

przeciw 3 

wstrzym. 6 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku –…teraz proszę jeszcze raz 

o zebranie się komisji skrutacyjnej, wybranie przewodniczącej albo 

przewodniczącego i przygotowanie kart do głosowania. Ogłaszam 5 minut 

przerwy. 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – zapraszam Panią 

Przewodniczącą komisji skrutacyjnej do rozdania kart do głosowania. 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Komisja skrutacyjna ponownie 

ukonstytuowała się, Przewodniczącą zostałam wybrana po raz drugi ja, Alina 

Bednarz. Głosujemy podobnie, to znaczy tak: odczytujemy nazwiska z listy, 

Państwo podchodzicie, odbieracie kartę, zaznaczacie na karcie za, przeciw, 

wstrzymuję się, po czym odczytuję nazwiska po raz kolejny, Państwo 

podchodzicie i wrzucacie głosy do urny. 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dziękuję bardzo ! 
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- radna Alina Bednarz – proszę Państwa ! Dwa razy jeszcze powiem jak 

głosujemy. Głosujemy tak: jeśli jesteśmy za odwołaniem Pana Radnego Jana 

Kawuloka z funkcji Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego, 

głosujemy za. Jeśli jesteśmy przeciw odwołaniu, głosujemy przeciw. Jeśli 

wstrzymujemy się od głosu, to wstrzymujemy się od głosu, zaznaczamy 

rubryczkę wstrzymuję się od głosu. Tak ? Czy ktoś z Państwa nie rozumie ? Nie ! 

Dziękuję. To zapraszam… 

 

[radna Alina Bednarz odczytała listę obecności radnych – komisja skrutacyjna 

rozdała karty do głosowania, następnie ponownie została odczytana lista 

obecności, a obecni radni wzięli udział w głosowaniu] 

 

- radna Alina Bednarz – dziękuję Państwu ! Komisja udaje się by przeliczyć 

głosy. 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – Szanowna Pani 

Przewodnicząca ! 15 minut starczy ? Ogłaszam 15 minut przerwy. 

 

- radna Alina Bednarz – tak, Pani Przewodnicząca, 15 minut wystarczy… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – Pani Przewodnicząca 

komisji skrutacyjnej, proszę o odczytanie wyników głosowania. 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Komisja skrutacyjna podliczyła 

głosy. Odczytam Państwu protokół tajnego głosowania. Komisja skrutacyjna w 

składzie: Alina Bednarz, Maciej Kolon, Jacek Świerkocki, Rafał Kandziora, 

Rafał Porc, została powołana podczas L sesji Sejmiku Województwa Śląskiego 

VI kadencji w dniu 21 listopada 2022 roku w celu przeprowadzenia głosowania 

tajnego w sprawie odwołania Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Śląskiego. O pozytywnym wyniku głosowania decyduje bezwzględna większość 

głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Sejmiku. Komisja 

Skrutacyjna rozdała radnym karty do głosowania w liczbie 44. Po otworzeniu 

urny komisja stwierdziła, że znajdują się w niej 44 karty do głosowania. Po 

przeliczeniu i sprawdzeniu kart komisja ustaliła, że głosów ważnych oddano 44, 

głosów nieważnych brak. Wyniki głosowania. Za odwołaniem Jana Kawuloka 25 

głosów za, przeciw 19 głosów … przeciw 19 głosów, wstrzymujących się głosów 

brak. Załączniki do protokołu: karty do głosowania. Dziękuję bardzo ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dziękuję Pani 

Przewodnicząca ! Szanowni Państwo ! Przeczytam uchwałę. Uchwała na druku 
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VI/597 w sprawie odwołania Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Śląskiego. Sejmik Województwa Śląskiego uchwala: na podstawie prawidłowo 

przeprowadzonego głosowania tajnego Pan Jan Kawulok odwołany zostaje 

z funkcji Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego. Uchwała wchodzi 

w życie z dniem podjęcia. Szanowni Państwo ! Bardzo proszę, jako 

Wiceprzewodnicząca chciałabym złożyć gratulacje i podziękowania przede 

wszystkim i gratulacje za to, że Pan Przewodniczący wytrzymał dzisiejszą sesję 

jako bardzo dobry Przewodniczący i proszę pozwolić, że w imieniu klubu Prawa 

i Sprawiedliwość złożę mu podziękowanie za czteroletnią pracę, która według 

radnych klubu Prawa i Sprawiedliwości była pracą nienaganną i bardzo dobrze 

wykonywaną. A mówię to z całą odpowiedzialnością, ponieważ byłam radną 

poprzedniej kadencji i doskonale radni również z opozycji, którzy byli wtedy 

radnymi, i radni, którzy mieli większość, wiedzą doskonale, jak wyglądały nasze 

rady Sejmiku. Tak, że pozwólcie Państwo, że to teraz zrobię. […] Szanowni 

Państwo ! Pozwólcie, że oddam głos Panu Przewodniczącemu, niestety 

odwołanemu, ale Panu Radnemu, wieloletniemu samorządowcowi, Janowi 

Kawulokowi. 

 

- radny Jan Kawulok – Szanowni Państwo ! Tak to bywa. Nie czuję się 

przegranym. 43 tys. głosów uzyskałem cztery lata temu, Sejmik mnie wybrał. 

Zadzwoniłem do Marszałka Saługi i powiedział: dzwonisz, bo przegrałem z tobą. 

No tak to jest w polityce. Oczywiście zawsze się lepiej słucha każdemu słów 

miłych. Natomiast krytyczne trzeba przyjmować. Oczywiście czy z mojej strony 

były błędy ? Ale jasne, choć uczyłem się dużo, do każdej sesji się przygotowałem, 

jako pierwszy przewodniczący wprowadziłem zwyczaj brania udziału w każdym 

Zarządzie. Radny Czarnynoga powiedział: nie wytrzymasz tego, bo to jest raz 

w tygodniu albo i częściej. Wytrzymałem do dnia dzisiejszego. Czy to jest jakiś 

wielki sukces ? Nie ! Tak uważam, że tak trzeba robić i to robiłem. Na pewno nie 

lekceważyłem swojej pracy i tego, wiadomo, że rola opozycji jest inna niż rola 

rządzących. Co jest bardzo ważne, że kiedy czety lata temu konstytuowaliśmy się 

jako rządzący, bo to każdy wie co się robi, postawiłem warunek, żeby 

z subregionu południowego był ktoś. Byłem pierwszym przewodniczącym, który 

był z subregionu południowego i mam nadzieję, że przejmujący w tej chwili 

władze uszanują to żeby nasz subregion południowy, który ma wspaniałych 

radnych, również z Koalicji Obywatelskiej, żeby to zostało docenione, żebyśmy 

poczuli, że jesteśmy integralną częścią województwa śląskiego. Oczywiście 

przez te cztery lata zdarzyło się dużo. Droga do Wisły już zakończona. W tej 

chwili kolej jedna ruszyła, za tydzień ruszy druga. To są te wymierne efekty tutaj 

mojej pracy w tym Sejmiku. Jeszcze jak powiedziałem, czy można zrobić 

więcej ? Zawsze można zrobić więcej. Szanowni Państwo ! Tutaj padły różne 

słowa krytyczne, że jestem taki, taki. Na pewno. Ja nie mam zamiaru jak gdyby 

na nikim się mścić, to nie jest w moim stylu. Dla mnie te wartości, które mam, 

wynikające chyba z mojej wiary jako katolika, nigdy nie będzie nienawiść do 
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kogoś, to nie ma najmniejszego sensu. Wspominam piękne czasy, a przeżyłem 

już tu kilku marszałków, kiedy nawet marszałek, wtedy w opozycji, zapraszał 

mnie na kawę i mówił: omówmy problem oświaty, służby zdrowia. To są piękne 

chwile radnego opozycji. I mam nadzieję, że dzisiaj, kiedy będę no radnym 

opozycji, bo tutaj arytmetyka jest prosta, również deklaruję: jeżeli ktokolwiek 

z rządzących będzie potrzebował mojego doświadczenia w zakresie czy to 

budżetu, czy służby zdrowia, no to ja jestem do dyspozycji. To przecież nie na 

tym polega, żeby cały czas jeden drugiego tylko nadawał, nadawał, boksował. 

Moim marzeniem jest to żeby po skończeniu pracy w Sejmiku nie mieć wrogów, 

żeby pokazać, że polityka może być normalna. Oczywiście każdy, kto przejmie 

ten ster, będzie wiedział, że Statut ma swoje ułomności, że Regulamin trzeba 

zmieniać. Myśmy siedzieli z Panem Mecenasem, jak byłem przewodniczącym 

Komisji Regulaminowo-Statutowej, że pewne sprawy poprawić. To się udało, ale 

nie wszystko. Szanowni Państwo ! Jeszcze raz wszystkim dziękuję. Oczywiście 

szczególnie tym radnym moim, no bo przecież to wyście mnie kiedyś tam 

przedstawili, ale oczywiście też waszym radnym tutaj. Przecież 95 % głosowań 

robiliśmy razem. Przepraszam, no oczywiście to jest najgorsze, jak dostaje 

człowiek podwójny, że tak powiem, ochrzan, że za rzadko daje głos Mazurowi 

i za często. Oczywiście to wy musicie ocenić, czy było to za rzadko czy to nie 

było za rzadko. Czy ja kiedykolwiek nie udzieliłem dwukrotnie głosu ? Z reguły 

więcej, trzy, cztery pięć razy, bo ja nigdy … zresztą to pięknie powiedział Pan 

Poseł Budka, że tu się można wypowiedzieć w tym Sejmiku. Jakby powiedział to 

z tęsknotą chyba w odróżnieniu do tego co jest w Sejmie. I faktycznie mam 

nadzieję, że tak zostanie. No cóż, wychodzę odwołany, ale nie czuję się 

przegrany. Jeszcze raz wszystkiego najlepszego wszystkim radnym Sejmiku 

Województwa Śląskiego. Dziękuję ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – proszę Panie 

Marszałku… 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – ja króciutko. Nie jest to, jak by to powiedzieć, 

łatwa sytuacja, ale Jasiowi chcę z całego serca za te cztery lata w swoim imieniu 

podziękować. Udało nam się dużo zrobić szczególnie dla subregionu i to są fakty. 

Co do innych spraw, to są decyzje polityczne, takie jest życie. Przewodniczący 

jest doświadczony, i dyrektor pogotowia, to ma charakter twardy, więc 

zasadniczo cieszę się, że możemy nadal rozmawiać i ja do tej współpracy będę 

gorąco zachęcał, a za tą czteroletnią pracę, Panie Przewodniczący, też z całego 

serca dziękuję ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dziękuję Panie 

Marszałku ! Proszę o zabranie głosu Pana Przewodniczącego Mazura. 
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- radny Mirosław Mazur – Pani Przewodnicząca ! Panie Marszałku ! Koleżanki 

i Koledzy Radni ! Szanowni Państwo ! Ale przede wszystkim Panie Radny Janie 

Kawuloku ! Jak Pan zauważył, funkcje się pełni, przewodniczącym się bywa, 

marszałkiem się bywa. Natomiast w naszych tutaj relacjach nic to nie zmienia. 

Jest Pan dalej naszym Kolegą Radnym, z którym się będziemy zgadzać, jak będą 

obszary do zgody, będziemy się wadzić, jak będą obszary do wadzenia, do 

spierania, ale mam nadzieję, że jednej i drugiej stronie służyć będzie jeden cel: 

to, żebyśmy wspólnie popychali sprawy naszego regionu w dobrym kierunku. 

I dziękuję za tą deklarację, pewnie będę tutaj wyrazicielem moich Koleżanek i 

Kolegów i my ze swojej strony też deklarujemy, że tak jak rozmawialiśmy do tej 

pory, tak będziemy rozmawiać dalej. Natomiast chcę wrócić jakby do dzisiejszej 

sesji i Pani Przewodnicząca, składam formalny wniosek o to, żeby w następnym 

punkcie, to będzie chyba punkt 6, jak mnie pamięć nie zawodzi, żebyśmy 

w kolejnym punkcie dokonali wyboru nowego Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego, żeby ten stan nie odwlekać, nie ciągnąć, tylko żeby tego 

wyboru nowego przewodniczącego dokonać bezzwłocznie na dzisiejszej sesji 

w następnym punkcie, czyli w punkcie 6. No i Koleżanki, Kolegów Radnych 

proszę o poparcie tego wniosku, żebyśmy go mogli sprawnie procedować, jak 

dwa poprzednie. Dziękuję ! … A, tutaj mam taki wzór, może się przydać. 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – bardzo proszę 

o wprowadzenie wniosku formalnego i o przegłosowanie … Jest wniosek 

formalny do przegłosowania, bardzo proszę ! Szanowni Państwo ! Mamy 

wniosek o wprowadzenie do porządku obrad: podjęcie uchwały w sprawie 

wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego bezwzględną 

ilością głosów. Proszę o głosowanie… 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego: 

 

za  25 

przeciw 19 

wstrzym. 0 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego (druk VI/598 b): 
 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

Bardzo proszę o kandydatury … Tak, tak … czyli... A, teraz dopiero. Teraz tak, 

w następnym punkcie mamy zmiany w porządku obrad. Zmiana projektu z druku 

VI/585 na druk... Nie, to nie …[głosy z sali]… podjęliśmy zmianę w porządku 

obrad, Szanowni Państwo, w punkcie 7 mamy podjęcie uchwały w sprawie 
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wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego. Będziemy jeszcze 

raz głosować nad komisją skrutacyjną. Czy w dotychczasowym składzie 

członkowie komisji skrutacyjnej wyrażają zgodę ? Teraz bardzo proszę o podanie 

kandydatów … Szanowni Państwo ! Zatwierdzamy skład komisji skrutacyjnej, 

więc jeszcze raz pytam czy członkowie Komisji Skrutacyjnej wyrażają zgodę w 

takim składzie ? [kandydaci do komisji skrutacyjnej, w składzie jak poprzednio, 

wyrazili zgodę]… 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem składu komisji skrutacyjnej: 

 

za  36 

przeciw 4 

wstrzym. 4 

 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku –…zatwierdziliśmy skład 

… Następnym punktem będzie głosowanie tajne w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego. I teraz ponawiam – proszę 

o kandydatury. Pan Mirosław Mazur ?… 

 

- radny Mirosław Mazur – Pani Przewodnicząca ! Panie Marszałku ! Koleżanki, 

Koledzy Radni ! Szanowni Państwo ! Mam przyjemność zgłoszenia w imieniu 

Koalicji Obywatelskiej naszego kandydata na Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego i tą osobą jest Kolega Radny Marek Gzik. Marek Gzik 

jest radnym już drugiej kadencji w sejmiku, więc wykazuje się odpowiednim 

doświadczeniem zasiadania w tej radzie. Pan Marek Gzik jest na co dzień 

profesorem Politechniki Śląskiej, pełni tam funkcję dyrektora Europejskiego 

Centrum Innowacyjnych Technologii dla Zdrowia od 2021 roku. Od 2011 roku 

jest przewodniczącym Rady Dyscypliny Inżynieria Biomedyczna tejże 

Politechniki. Od 2021 roku jest przewodniczącym Rady uczelni Śląski 

Uniwersytet Medyczny. A w latach 2012 do 2020 pełnił funkcję dziekana 

Wydziału Inżynierii Biomedycznej Politechniki Śląskiej. Pan Marek Gzik jest 

znany z tego, że jest aktywnym uczestnikiem, inicjatorem licznych zespołów, 

eksperckich komisji, pełni tam tak jak powiedziałem bardzo aktywną rolę 

i bardzo często jest inicjatorem, był też inicjatorem, przypomnę Komisji do 

Spraw Innowacji w naszym Sejmiku, inicjatorem komisji transformacyjnych i 

szczególnym obszarem zainteresowania, który tutaj już częściowo wspomniałem, 

to jest inżynieria biomedyczna, biomechatronika, medyczne technologie 

informatyczne, technologie wirtualnej i poszerzonej rzeczywistości, innowacyjne 

technologie w przemyśle. Oczywiście jest takim swojego rodzaju człowiekiem 

renesansu, który ma znacznie obszerniejsze zainteresowania, ale to nie jest 

moment, żeby może rozwodzić się za bardzo nad tym dorobkiem. Ja tutaj mam 

odpowiednią ściągę, ale to jest naprawdę długa lista. Swoje doświadczenie 
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zdobywał w kraju i za granicą, uczestnicząc w licznych projektach. No i ma 

naprawdę godny pozazdroszczenia dorobek naukowy w postaci książek, 

publikacji, udział w projektach, patent europejski, patenty krajowe i promotor 

szczęśliwie ukończonych doktoratów. Jest też laureatem wyróżnień. Ja wspomnę 

o tych najświeższych z bieżącego roku, to jest Marka Śląskie w kategorii nauka 

za projekt Europejskie Centrum Innowacyjnych Technologii dla Zdrowia 

Politechniki Śląskiej, nagroda Regionalnej Izby Przemysłowo Handlowej i 

statuetka dla najlepszego pracownika Politechniki Śląskiej. Ale przede 

wszystkim, oprócz tego dorobku naukowego i oprócz tej aktywności na polu, na 

którym się zna najlepiej będąc zresztą, jak wspomniałem już, profesorem, jest 

przede wszystkim człowiekiem, który umie słuchać, jest świetnym 

organizatorem, potrafi utrzymać dobrą i konstruktywną atmosferę dyskusji, 

potrafi łagodzić napięcie, szanuje głos odrębny, jest osobą o bardzo wysokiej 

kulturze osobistej i pewnie Ślązacy by powiedzieli, że to jest porządny chop. Tak, 

że naprawdę ja z przyjemnością, z wielkim przekonaniem i w imieniu koleżanek, 

kolegów Koalicji Obywatelskiej, ale też z nadzieją, że Państwo po przeciwnej 

stronie dzisiejszej dyskusji poprzecie kandydaturę profesora, Pana Marka Gzika, 

na Przewodniczącego Sejmiku Śląskiego. Dziękuję ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dziękuję Panie 

Przewodniczący ! Czy są jeszcze inne kandydatury ? … Nie ma ! Bardzo proszę 

komisję skrutacyjną o podjęcie prac … Nie zrobiłam jeszcze najważniejszego i 

bardzo przepraszam za to, czy Pan Radny wyraża zgodę na kandydowanie ? 

…[radny Marek Gzik wyraził zgodę]… Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Mirosław Mazur – Szanowni Państwo ! Tutaj w porozumieniu z Panią 

Przewodniczącą, tylko chcę o to głośno i oficjalnie poprosić, żeby nie było 

niejasności, skąd się przerwa bierze. Uzgodniliśmy, to taka prośba do Pani 

Przewodniczącej, bo to Pani Przewodnicząca te obrady prowadzi, żeby chwilę po 

wyborze, jak już komisja skrutacyjna ogłosi wynik, to, żebyśmy zrobili tak 10 

minut przerwy na możliwość skorzystania z toalety i wrócenia potem na kolejne 

punkty obrad… 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – myślę, że Szanowni Radni 

wszyscy … momencik, myślę, że Szanowni wszyscy Radni nie będziecie mieć 

nic przeciwko tej przerwie … Zapraszam Panią Przewodniczącą komisji 

skrutacyjnej do rozdania kart do głosowania. 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Głosujemy w sprawie wyboru 

radnego Marka Gzika na funkcję Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Śląskiego. Jeśli Państwo jesteście za wyborem Radnego Marka Gzika na funkcję, 

głosujecie za, jeśli przeciw, przeciw, jeśli się wstrzymujecie, to stawiacie krzyżyk 
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w rubryce wstrzymujący głos … albo gwiazdkę. Odczytam listę i tak jak przy 

poprzedniej... 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku –…bardzo proszę Panią 

Przewodniczącą o rozdanie kart do głosowania, zgodnie z listą obecności… 

 

[radna Alina Bednarz odczytała listę obecności radnych – komisja skrutacyjna 

rozdała karty do głosowania, następnie ponownie odczytana została lista 

obecności, a obecni radni wzięli udział w głosowaniu] 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – Pani Przewodnicząca, czy 

15 minut przerwy starczy ? 

 

- radna Alina Bednarz – wystarczy nam 15 minut przerwy, Pani Przewodnicząca. 

Dziękujemy ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dobrze ! Proszę Panie 

Marszałku ! 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – dziękuję ! Szanowni Państwo. Korzystając 

z chwili, można powiedzieć, czasu na liczenie, myślę, że to będzie też czas na 

uzupełnienie porządku obrad o kolejne wnioski. Przed chwilą wpłynęła na moje 

ręce rezygnacja Pana Wicemarszałka Wojciecha Kałuży z zajmowanej funkcji, 

więc wnioskuję o poszerzenie porządku obrad o przyjęcie tego oświadczenia 

Pana Marszałka Kałuży z jego rezygnacji i zwolnienia z obowiązku 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego, łącznie z tym pismem prosimy 

o wprowadzenie jako kolejny punkt po przegłosowaniu tego punktu, bodajże jest 

to punkt 8. I to jest pierwszy wniosek o zmianę porządku obrad. Następnie 

chciałbym złożyć dwa kolejne wnioski o odwołanie z funkcji Wicemarszałka 

Pana Dariusza Starzyckiego i kolejny wniosek o odwołanie Pani Izabeli 

Domogały, Członka Zarządu, uzasadniając to brakiem właściwego zaufania. 

Myślę że, jakby to powiedzieć, przedmiotowy wniosek jeden i drugi jest 

związany z tym, że model współpracy w samorządzie województwa się 

wyczerpał w mojej ocenie i mam takie prawo i taką kompetencję żeby taki 

wniosek złożyć. Takie wnioski obydwa składam i proszę o uwzględnienie jako 

punkt 9 i osobno 10. No i po momencie, jak wróci Komisja Rewizyjna 

[skrutacyjna], o przegłosowanie tych zmian, jeżeli chodzi o porządek obrad. 

Dziękuję ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – Szanowni Państwo ! 

ogłaszam 15 minut przerwy. 

 

[przerwa w obradach] 
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- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku –…zapraszam Szanownych 

Radnych na salę. Szanowni Państwo ! Proszę o zajęcie miejsc … Jeszcze raz 

zapraszam Szanownych Radnych na salę obrad ! … Szanowni Radni ! Po raz 

ostatni bardzo proszę o zajęcie miejsc … Pani Przewodnicząca, bardzo proszę o 

odczytanie wyników głosowania. 

 

- radna Alina Bednarz – dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca ! Szanowni 

Państwo ! Komisja skrutacyjna w składzie: Alina Bednarz, Maciej Kolon, Jacek 

Świerkocki, Rafał Kandziora i Rafał Porc została powołana podczas L sesji 

Sejmiku Województwa Śląskiego VI kadencji, w dniu 21 listopada 2022 roku w 

celu przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie wyboru Przewodniczącego 

Sejmiku Województwa Śląskiego. O pozytywnym wyniku głosowania decyduje 

bezwzględna większość głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego 

składu Sejmiku. Komisja Skrutacyjna rozdała radnym karty do głosowania w 

liczbie 44 sztuki. Po otworzeniu urny komisja stwierdziła, że znajdują się w niej 

44 karty do głosowania. Po przeliczeniu i sprawdzeniu kart komisja ustaliła, że: 

głosów ważnych oddano 44, głosów nieważnych brak. Wyniki głosowania: 

Marek Gzik, za kandydaturą Marka Gzika 26 głosów. … Pozwólcie Państwo, już 

dokończę, przeciw 18, wstrzymujących się głosów brak. Dziękuję ! 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – dziękuję Pani 

Przewodnicząca ! Szanowni Państwo Radni ! Proszę jeszcze o chwilę uwagi, 

przeczytam uchwałę. Uchwała Sejmiku w sprawie wyboru Przewodniczącego 

Sejmiku Województwa Śląskiego. Sejmik Województwa Śląskiego uchwala: na 

podstawie prawidłowo przeprowadzonego głosowania tajnego Przewodniczącym 

Sejmiku Województwa Śląskiego wybrany został Pan Marek Gzik. Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia. Ogłaszam 10 minut przerwy… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radna Beata Kocik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – Szanowni Radni ! Proszę 

o zajęcie miejsc. Jeszcze raz proszę o zajęcie miejsc. Panie Marszałku ! 

Zapraszam na swoje miejsce. Szanowni Radni ! Do dalszego procedowania 

naszych uchwał zapraszam nowo wybranego Pana Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Śląskiego, Marka Gzika. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – Szanowny Panie Marszałku ! 

Szanowni Parlamentarzyści ! Drogie Koleżanki, Koledzy ! Przede wszystkim 

chciałbym bardzo serdecznie, podziękować wszystkim Państwu, którzy 

zechcieliście zaufać mojej osobie i powierzyć mnie ten zaszczyt, ponieważ 

zasiadać w tym miejscu, w tej sali, to jest wielki zaszczyt, ale także wyzwanie. 

Mam nadzieję, że sprostam. Mam nadzieję, że mogę na Państwa liczyć. Bardzo 
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ucieszyłem się z deklaracji przewodniczącego, który zadeklarował współpracę 

i wsparcie. Nie ma Pana Jana Kawuloka, któremu ze swojej strony także chciałem 

podziękować. Praca i bycie Przewodniczącym Sejmiku to jest funkcja społeczna, 

to naprawdę wiele czasu trzeba poświęcić. Dzisiaj mamy jubileuszową L Sesję. 

Przygotowanie tych sesji, prowadzenie... Bardzo serdecznie, już jako 

przedstawiciel i reprezentacja całego Sejmiku, chciałbym, myślę, w imieniu nas 

wszystkich Panu Przewodniczącemu Janowi Kawulokowi za dotychczasową 

pracę w kadencji VI podziękować. Dziękuję bardzo ! […] Proszę Państwa, 

chciałbym zadeklarować swoją otwartość na współpracę. Ja myślę, że tych 

emocji na dzisiaj już naprawdę wystarczy. Mam nadzieję, że od jutra już 

rozpoczniemy taką współpracę dla dobra naszego wspólnego domu, który się 

nazywa Śląsk. Niezależnie od barw politycznych, myślę, że znajdziemy takie 

wspólne tematy, które pozwolą budować jakość, pozwolą przede wszystkim, 

proszę Państwa, bardzo dobrze spożytkować niebagatelne środki, prawie 20 mld 

zł z Unii Europejskiej, które mam nadzieję, że nasz rząd pozytywnie wynegocjuje 

i skutecznie sprowadzi tutaj do nas, byśmy mogli zamienić na rozwój naszego 

regionu, w oparciu także i uszanowaniu naszych tradycji, a ja wszystkich już 

dzisiaj Państwa do tej współpracy zapraszam i deklaruję pełną otwartość. Proszę 

Państwa ! Żeby nie przedłużać, to też na koniec tego mojego krótkiego 

przemówienia, chciałbym podziękować grupie osób, którzy tutaj jesteście 

Państwo. I to jest, proszę Państwa, prawdziwa demokracja. To jest wciąż to, co 

może gościć na naszych salach sejmikowych, możemy wyrażać swoje myśli, ja 

Państwa podziwiam, przez cztery lata, nikt was o to nie prosił, nikt wam nie kazał, 

byliście, wyrażając swój pewien pogląd na temat jednego spośród radnych. Ale 

może to tyle … Proszę Państwa ! Przepraszam za tę złośliwość. Już nie będę 

nigdy wracał do przeszłości. Myślmy o przyszłości i, tak jak mówię, jeszcze raz 

za ten wybór mojej osoby i zaufanie okazane bardzo serdecznie chcę 

podziękować. Proszę Państwa ! Przystępujemy do punktów kolejnych, punktów 

dzisiejszych naszych obrad … Pozwólcie Państwo, że już na siedząco będę 

prowadził … Tak, jest tutaj, chce Pani Marszałek zabrać głos, bardzo proszę. 

Choć nie widziałem zgłoszenia do dyskusji, a prosiłem. 

 

- Pani Beata Białowąs, Członek Zarządu Województwa – Szanowny Panie 

Przewodniczący ! Szanowni Państwo Radni ! W tym miejscu chciałam bardzo 

serdecznie podziękować za prawie cztery lata współpracy. Na pewno Państwo 

pamiętacie ten czas, kiedy padła propozycja żeby przegłosować moje bycie 

w Zarządzie Województwa Śląskiego. W tym miejscu chciałam bardzo 

serdecznie podziękować Panu Ministrowi Zbigniewowi Ziobrze i Panu 

Ministrowi Michałowi Wójcikowi, dlatego że dzięki ich desygnacji do Zarządu 

Województwa Śląskiego, Państwo Radni przegłosowaliście kandydaturę mojej 

osoby do Zarządu Województwa Śląskiego. W tym miejscu chciałam wszystkim 

Państwu Radnym bardzo podziękować za współpracę. Są na sali jeszcze 

dyrektorzy, pracownicy Urzędu Marszałkowskiego. Chciałam bardzo serdecznie 
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podziękować każdemu z Państwa, Dyrektorów, Pracowników. Te prawie cztery 

lata pracy mojej tutaj w Urzędzie Marszałkowskim, to był bardzo piękny czas. 

Chciałam bardzo serdecznie za ten czas podziękować. Pamiętacie Państwo, że 

kiedy tutaj miałam swoje pierwsze wystąpienie, mówiłam, że ja chcę być 

w polityce żeby służyć ludziom, służyć mieszkańcom województwa śląskiego. 

I to jest mój cel. Przyszłam do polityki nie dla funkcji, nie dla stanowisk, tylko, 

żeby służyć ludziom. Szanowni Państwo ! W polityce ważne są takie słowa jak 

zaufanie, lojalność, tożsamość i ideowość, bo polityka to troska o dobro wspólne. 

… Szanowni Państwo ! Dzisiaj, moim zdaniem, to zaufanie zostało złamane. Ta 

ideowość też gdzieś się rozmyła. Dlatego, Szanowni Państwo, ja, jako Beata 

Białowąs, jako członek partii Solidarna Polska, składam dymisję, moją 

rezygnację na ręce Pana Przewodniczącego. Dlatego że, Szanowni Państwo, tak 

to już jest, że uwierzcie mi, mam nadzieję, że tego wszyscy doświadczycie 

w życiu, że w polityce trzeba przede wszystkim być ideowym. Bardzo dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – Proszę Państwa ! Teraz 

kompetencją Marszałka jest złożenie wniosku o … Dobrze ! Proszę Państwa ! 

Teraz głosujemy wprowadzenie do porządku obrad kolejnej uchwały. I pierwsza 

uchwała dotyczy przyjęcia rezygnacji Pana Wojciecha Kałuży z funkcji 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego … My musimy, wszystkie... Każda 

oddzielnie ? Tak. Czy możemy uruchamiać głosowanie ? […] Proszę Państwa ! 

Musimy jeszcze potwierdzić kworum, także bardzo proszę, żebyśmy wszyscy... 

Proszę Państwa ! Jesteśmy wszyscy zmęczeni, dlatego prośba o taką mobilizację, 

byśmy kolejne punkty przeprocedowali sprawnie. Proszę, uruchamiamy kworum 

… Dziękuję bardzo ! Przegłosowujemy... Nie wszyscy potwierdzili. Bardzo 

proszę osoby, które jeszcze nie potwierdziły kworum o uruchomienie przycisku 

kworum. Pan Baczyński, Pan Szczęsny … bardzo prosimy radnych … Pan Kubica 

i Pan Kałuża. Być może nie wszyscy będą brali udział. Zamykamy wobec tego i 

przystępujemy do głosowania. […] Proszę Państwa, poddajemy pod głosowanie 

zmianę porządku obrad. Bardzo proszę … Bardzo proszę o zagłosowanie, proszę 

Państwa ! Brakuje jeszcze kilku głosów. Piotr Czarnynoga, Jan Kawulok, Julia 

Kloc-Kondracka, Bartłomiej Kowalski, Jarosław Szczęsny. Bartłomiej Kowalski, 

Jarosław Szczęsny, bardzo proszę Radnych o zagłosowanie. Jarosław Szczęsny… 

Bardzo dziękuję ! 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z obowiązków 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego: 

 

za  26 

przeciw 16 

wstrzym. 0 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…czyli porządek został 

uzupełniony o punkt odwołania z funkcji Wicemarszałka Pana Wojciecha 

Kałuży. Dobrze  … Teraz, proszę Państwa, kolejne głosowanie o uzupełnienie 

porządku obrad, w tym punkcie o odwołanie Pana Dariusza Starzyckiego 

z funkcji Wicemarszałka Województwa Śląskiego. Bardzo proszę, głosujemy ! 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia odwołania Wicemarszałka Województwa Śląskiego: 

 

za  25 

przeciw 17 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…a więc również to 

rozszerzenie porządku zostało uchwalone. Przystępujemy do kolejnego 

głosowania. Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad podjęcia uchwały 

w sprawie odwołania Pani Izabeli Domogały z funkcji członka Zarządu 

Województwa Śląskiego. Bardzo proszę, głosujemy… 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia odwołania Członka Zarządu Województwa 

Śląskiego: 

 

za  25 

przeciw 17 

wstrzym. 0 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – kolejne nasze głosowanie 

dotyczy podjęcia uchwały w sprawie … Nie. To jeszcze nie. Teraz … Dobrze ! 

Proszę Państwa ! Mamy odświeżony porządek obrad. 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia 

z obowiązków Wicemarszałka Województwa Śląskiego (druk 

VI/598 c): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – przystępujemy do podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z obowiązków 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego, Pana Wojciecha Kałuży. Bardzo 

proszę, uruchamiamy głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  26 

przeciw 16 

wstrzym. 0 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Wicemarszałka Województwa 

Śląskiego (druk VI/598 d): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! Kolejna 

uchwała to podjęcie uchwały w sprawie odwołania Pana Dariusza Starzyckiego 

z funkcji Wicemarszałka Województwa Śląskiego. … I teraz mamy wybór 

komisji skrutacyjnej. Czy ja mógłbym zaproponować aby skład komisji 

skrutacyjnej został zachowany, tak jak procedowali Państwo dotychczas ? … Nie 

widzę żadnych sprzeciwów. Czy Państwo zgadzają się, członkowie komisji 

skrutacyjnej ? Jeżeli nie ma głosów w sprawie, to bardzo proszę o 

przegłosowanie. Wybór komisji skrutacyjnej do tych dwóch głosowań, o których 

mówiliśmy… 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem składu komisji skrutacyjnej: 

 

za  33 

przeciw 4 

wstrzym. 5 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! 

Ukonstytuowała się Komisja Skrutacyjna, ponieważ odwołanie wicemarszałków 

odbywa się w trybie tajnym, bardzo proszę, przekazuję głos Przewodniczącej w 

osobie … jak było to poprzednio ? … Wobec tego, bardzo proszę o 

ukonstytuowanie się i poprowadzenie przez Przewodniczącą/Przewodniczącego 

tych dwóch punktów w porządku obrad … Proszę Państwa ! Czy ja mogę 

zaproponować, ale 5 minut przerwy ? A mam nadzieję, że komisja skrutacyjna 

więcej czasu nie potrzebuje, tak, żebyśmy już sprawnie procedowali dalsze 

punkty porządku obrad. Dziękuję ! 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – rozumiem, że kontynuuje swoją 

misję Pani Radna jako Przewodnicząca komisji skrutacyjnej. Proszę Państwa ! 

Tylko takie malutkie sprostowanie. Proszę już o zajmowanie miejsc. Wracamy 

do procedowania. Proszę Państw ! Takie malutkie wyjaśnienie – musimy do 

każdego głosowania, odwołania wicemarszałków i członków Zarządu, musimy 

jeszcze raz powołać komisję skrutacyjną, tak, żeby tutaj nie było żadnego 
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uchybienia, jeżeli chodzi o kwestie formalnoprawne. Oddaję głos, bardzo proszę 

Pani Przewodnicząca ! 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Komisja ukonstytuowała się 

i przygotowała karty do głosowania. Głosujemy w sprawie odwołania 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego, Pana Dariusza Starzyckiego. Jeśli 

Państwo jesteście za odwołaniem, zaznaczacie rubrykę za. Jeśli przeciw, rubrykę 

przeciw. Jeśli się Państwo wstrzymujecie od głosu, rubrykę wstrzymuję się od 

głosu. Tak jak przy poprzednich głosowaniach, odczytam listę i wręczymy 

Państwu karty do głosowania… 

 

[radna Alina Bednarz odczytała listę obecności radnych – komisja skrutacyjna 

rozdała karty do głosowania, następnie ponownie odczytana została lista 

obecności, a obecni radni wzięli udział w głosowaniu] 

 

- radna Alina Bednarz – dziękuję Państwu za oddanie głosu ! Komisja udaje się... 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! 10 minut 

przerwy, aby komisja skrutacyjna mogła policzyć głosy… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! Proszę 

o zajęcie miejsc ! Komisja skrutacyjna jest gotowa, by ogłosić wynik. Bardzo 

proszę, Pani Przewodnicząca ! … Pani Przewodnicząca, bardzo proszę ! 

 

- radna Alina Bednarz – dziękuję Panie Przewodniczący ! Szanowni Państwo ! 

Komisja skrutacyjna w składzie: Alina Bednarz, Maciej Kolon, Jacek 

Świerkocki, Rafał Kandziora, Rafał Porc została powołana podczas L Sesji 

Sejmiku Województwa Śląskiego VI kadencji w dniu 21 listopada 2022 roku, 

w celu przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie odwołania 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego. O pozytywnym wyniku głosowania 

decyduje zwykła większość głosów w obecności co najmniej połowy 

ustawowego składu Sejmiku. Komisja skrutacyjna rozdała radnym karty do 

głosowania w liczbie 39 sztuk. Po otworzeniu urny komisja stwierdziła, że 

znajduje się w niej 39 kart do głosowania. Po przeliczeniu i sprawdzeniu kart, 

komisja ustaliła, że głosów ważnych oddano 39, głosów nieważnych brak. 

Wyniki głosowania: za odwołaniem Wicemarszałka Dariusza Starzyckiego 

głosowało 26 osób, przeciw 13, wstrzymujących głosów nie było. Dziękuję 

bardzo ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo Pani 

Przewodniczącej ! Proszę Państwa ! Ogłaszam wynik głosowania. Otóż Sejmik 
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Województwa Śląskiego odwołał ze stanowiska Wicemarszałka Województwa 

Śląskiego Pana Starzyckiego w głosowaniu tajnym. Za odwołaniem 

Wicemarszałka … Proszę ? Jest włączony, tylko ja po prostu … Proszę Państwa ! 

za odwołaniem Wicemarszałka Starzyckiego głosowało 26 osób, przeciw było 

13, wstrzymujących brak. Tym samym Sejmik podjął uchwałę o odwołaniu 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego, Pana Starzyckiego. Proszę Państwa ! 

przystępujemy do dalszego procedowania. 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Członka Zarządu 

Województwa Śląskiego (druk VI/598 e): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – w kolejnym punkcie będziemy 

podejmować uchwałę o odwołaniu Członka Zarządu Województwa Śląskiego, 

Pani Izabeli Domagały. Musimy … bardzo przepraszam ! Pani Marszałek 

Domogały. Musimy niestety jeszcze raz przegłosować komisję skrutacyjną. 

Proszę Państwa, czy mogę zaproponować w tym samym składzie do kolejnego 

procedowania komisję skrutacyjną ? Czy ktoś z Państwa do tego zgłasza 

sprzeciw ? … Czy są inne kandydatury ? … Nie widzę. Czy Państwo się zgadzają 

jeszcze na pracę w tym gremium ? Rozumiem, że tak. Czy mogę prosić o 

uruchomienie głosowania ? Proszę Państwa, głosujemy, jeszcze raz powołujemy 

komisję skrutacyjną w składzie jak dotychczas Państwo pracowali. Bardzo proszę 

o oddanie głosów. Pani Jadwiga Baczyńska, Stanisław Baczyński, Agnieszka 

Biegun, Piotr Czarnynoga, Dariusz Iskanin, Jan Kawulok, Julia Kloc-Kondracka, 

Bartłomiej Kowalski, Zbigniew Przedpełski, Jarosław Szczęsny, Ewa Żak. Piotr 

Czarnynoga, Dariusz Iskanin … Pani Jadwiga Baczyńska. Czy jest Pani Jadwiga 

Baczyńska ? Proszę Państwa ! Jest naprawdę bardzo późno, to od nas tylko i 

wyłącznie zależy czy uda nam się sprawnie przeprocedować... Przypominam, że 

jeszcze nie przystąpiliśmy do tego zasadniczego porządku obrad, to jeszcze przed 

nami. Ja rozumiem, że wszyscy jesteśmy już zmęczeni, tym bardziej spróbujmy 

się zmobilizować i sprawnie przejść przez kolejne punkty. Bardzo bym o to 

Państwa prosił … Dariusz Iskanin, Julia Kloc-Kondracka, Bartłomiej Kowalski, 

Jarosław Szczęsny. Czy mogę prosić jeszcze radnych o zagłosowanie ? 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem składu komisji skrutacyjnej: 

 

za  31 

przeciw 3 

wstrzym. 4 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! A więc w tym 

samym składzie dalej pracuje komisja skrutacyjna i Panią Przewodniczącą bardzo 
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proszę o czynienie już swojej powinności, a Państwa zapraszam na 

dziesięciominutową przerwę … pięć ? Dobrze, pięć ! 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radna Alina Bednarz – Panie Przewodniczący ! Jesteśmy ukonstytuowani 

i gotowi … i zwarci… 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – wobec tego przekazuję głos 

Pani Przewodniczącej, bardzo proszę ! 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Tak jak poprzednio, odczytam listę, 

wręczymy Państwu karty do głosowania. 

 

 

[radna Alina Bednarz odczytała listę obecności radnych – komisja skrutacyjna 

rozdała karty do głosowania, następnie ponownie odczytana została lista 

obecności, a obecni radni wzięli udział w głosowaniu] 

 

- radna Alina Bednarz – … Szanowni Państwo ! Głosujemy w sprawie odwołania 

członka Zarządu Województwa Śląskiego. Odwołujemy Panią Izabelę 

Domogałę. Jeśli Państwo głosujecie za odwołaniem, zakreślacie w kwadraciku 

za. Jeśli przeciw, to w kwadraciku przeciw. Jeśli się Państwo wstrzymujecie, to 

w kwadraciku wstrzymuję się.  … To dziękuję bardzo za oddanie głosów. 

Udajemy się policzyć te głosy … 10 minut przerwy, przepraszam, Panie 

Przewodniczący, możemy prosić o 10 minut przerwy ? … 10. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – życzenie Pani Przewodniczącej 

jest, myślę bardzo uzasadnione. 10 minut przerwy, proszę Państwa ! 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę Panią 

Przewodniczącą komisji skrutacyjnej o odczytanie wyników głosowania. 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Odczytam protokół głosowania 

tajnego. [rozmowy w tle] Komisja skrutacyjna w składzie: Alina Bednarz, Maciej 

Kolon, Jacek Świerkocki, Rafał Kandziora i Rafał Porc została powołana podczas 

L sesji Sejmiku Województwa Śląskiego VI kadencji w dniu 21 listopada 2022 

roku w celu przeprowadzenia głosowania tajnego w sprawie odwołania członka 

Zarządu Województwa Śląskiego. O pozytywnym wyniku głosowania decyduje 

zwykła większość głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 

Sejmiku. Komisja skrutacyjna rozdała radnym karty do głosowania w liczbie 39. 
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Po otworzeniu urny komisja stwierdziła, że znajduje się w niej 39 kart do 

głosowania. Po przeliczeniu i sprawdzeniu kart komisja ustaliła, że głosów 

ważnych oddano 39, nieważnych głosów brak. Wynik głosowania jest 

następujący: za odwołaniem Pani Izabeli Domogały 25 głosów, przeciw 14, 

wstrzymujących głosów brak. Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Pani 

Przewodniczącej ! … proszę Państwa, ponieważ Pani Przewodnicząca bardzo 

dokładnie przeczytała protokół, ja pozwolę sobie tylko w taką skróconą wersję. 

Otóż Sejmik podjął uchwałę w sprawie odwołania Pani Wicemarszałek Izabeli 

Domogały głosami za 25, przeciw 14, wstrzymujących się głosów brak. Proszę 

Państwa, teraz poproszę o zabranie głosu, Pan Marszałek Chełstowski, bardzo 

proszę ! 

 

- Marszałek Jakub Chełstowski – z uwagi na to, Szanowni Państwo, że w wyniku 

przeprowadzonych głosowań nastąpiły wakaty, że tak się wyrażę, wnioskuję 

o podjęcie uchwał przez Wysoki Sejmik w zakresie uzupełnienia Zarządu 

Województwa Śląskiego o następujące osoby: Panią Annę Jedynak na 

stanowisko Wicemarszałka Województwa Śląskiego, która jest obecnie 

Wiceprezydentem Sosnowca, notabene pracownik Urzędu Marszałkowskiego 

z paru lat wstecz, która zajmowała się środkami unijnymi. Powołanie Pana 

Łukasza Czopika na stanowisko Wicemarszałka Województwa Śląskiego. Myślę, 

że tutaj na tej sali Pan Łukasz Czopik znany jest powszechnie jako menadżer, 

pracownik Urzędu Marszałkowskiego. I powołanie Pana Krzysztofa Klimosza na 

stanowisko członka Zarządu Województwa Śląskiego. Pan Krzysztof Klimosz 

też jest Państwu dobrze znany. Był prezesem Stadionu Śląskiego, kończył tą 

budowę, odpowiadał za uruchomienie przedmiotu inwestycji. Ja też miałem 

przyjemność z Panem, ówczesnym prezesem, Klimoszem współpracować. Cenię 

sobie tą współpracę. Prosimy Wysoki Sejmik o poddanie tych kandydatur na 

głosowanie, żeby Samorząd Województwa, Zarząd Województwa mógł 

kontynuować swoją pracę. Z drugiej strony tu też wpłynął wniosek, ale 

niewłaściwy adresat był, przez Panią Beatę Białowąs, Członka Zarządu 

Województwa Śląskiego. Ta rezygnacja powinna wpłynąć na ręce marszałka, nie 

przewodniczącego, więc Pan Przewodniczący Marek Gzik odesłał ją na moje 

ręce. No i w takim układzie ja ją składam, tą rezygnację na Państwa ręce, bo to 

Sejmik decyduje o to, żeby tą uchwałę i ten wniosek przyjąć, a więc rezygnację 

Pani Beaty Białowąs z funkcji członka Zarządu Województwa Śląskiego. 

Przedkładam to pod głosowanie Panu Przewodniczącemu i proszę o sprawne 

przeprowadzenie procedury. Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panie Marszałku ! 

Czyli rozumiem, że mamy najpierw w kolejności wnioski o powołanie 

wicemarszałków, czy …?  
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- Marszałek Jakub Chełstowski – proponuję odwołanie Pani Beaty Białowąs, 

a potem powołanie… 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dobrze ! Czyli Proszę Państwa, 

najpierw punkt rozszerzenie porządku obrad o przyjęcie rezygnacji Pani 

Wicemarszałek Białowąs. Następnie kolejny punkt. W jednym punkcie po tym, 

jak jeszcze raz zaprosimy tutaj komisję skrutacyjną do procedowania, w jednym 

punkcie powołamy wicemarszałków, w jednej uchwale. Następnie znów 

będziemy musieli jeszcze w kolejnym głosowaniu jeszcze raz zaprosić komisję 

skrutacyjną i głosować wybór członka Zarządu. Bardzo proszę służby techniczne 

o wprowadzenie tych punktów do porządku. A teraz pozwólcie Państwo, że 

zapytałbym zgłoszonych kandydatów o wyrażenie zgody na kandydowanie. Czy 

jest Pani Anna Jedynak? Czy Pani wyraża zgodę na kandydowanie na 

Wicemarszałka Województwa Śląskiego ? …[kandydatka wyraziła zgodę]… 

dziękuję ! Czy jest Pan Łukasz Czopik, kandydat na Wicemarszałka 

Województwa Śląskiego ? Jest ! Czy Pan wyraża zgodę …[kandydat wyraził 

zgodę]… Dziękuję bardzo ! Na Członka Zarządu Województwa Śląskiego, 

zgłoszony Pan Krzysztof Klimosz, czy wyraża zgodę na kandydowanie ? 

…[kandydat wyraził zgodę]… Dziękuję bardzo ! Wobec tego Proszę Państwa, 

proszę o … ile Państwu proponować minut ? … Proszę Państwa ! 5 minut, ja 

może nie ogłaszam tej przerwy. Proszę, żebyśmy cierpliwie zaczekali na swoich 

miejscach. Za chwileczkę służby przygotują kolejne punkty głosowania i 

będziemy procedować … Proszę Państwa ! Jesteśmy gotowi. Bardzo proszę 

o zajmowanie miejsc. Proszę Państwa ! Głosujemy wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia 

z obowiązków członka Zarządu Województwa Śląskiego Pani Beaty Białowąs. 

Bardzo proszę o uruchomienie głosowania. Bardzo proszę, żebyśmy wszyscy 

zagłosowali. Pani prof. Jelonek, bardzo proszę. Dariusz Iskanin, widziałem, że 

jest Pan Radny jeszcze gdzieś. Pani Beata Kocik. Bartłomiej Kowalski. Julia 

Kloc-Kondracka. Czy jest Pani Julia?Jest Pani. Czy Pani Baczyńska? Jest Pani 

Baczyńska. Pani Jadwigo, prosimy o oddanie głosu. Pan Jarosław Szczęsny. Pan 

Szczęsny, Pan Świerkocki, Pani Julia Kloc-Kondracka i Pan Iskanin. Być może, 

że już nie ma tych osób. Proszę Państwa, zamykamy wobec tego głosowanie. 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z obowiązków Członka 

Zarządu Województwa Śląskiego (druk VI/598 f): 

 

za  25 

przeciw 13 

wstrzym. 0 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…a więc proszę Państwa, w ten 

sposób uchwała została przyjęta … porządek obrad, przepraszam, tak, tak ! To 

jest porządek … Wybaczcie Państwo ! Ale to chyba już ten czas jest. Dobrze ! 

Było to wprowadzenie. Tak. Tak, to był wniosek o wprowadzenie punktu obrad. 

Kolejne głosowanie to: Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad wyboru 

dwóch Wicemarszałków Województwa Śląskiego. Bardzo proszę o 

uruchomienie głosowania …było już to głosowanie …  chyba, że …. jeszcze nie 

głosowaliśmy odwołania, tak. To zmiany w porządku obrad po prostu. Na razie 

głosujemy tylko zmiany w porządku obrad. Proszę Państwa, głosujmy, żeby to 

sprawnie nam przebiegało, bardzo proszę. Dobrze, zamykamy głosowanie, bo to 

rozumiem, że grupy osób nie ma… 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia 

uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa Śląskiego (druk 

VI/598 g): 

 

za  25 

przeciw 13 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…a więc zmieniliśmy porządek 

naszych obrad. Kolejny punkt to wniosek o wprowadzenie do porządku obrad: 

podjęcie uchwały w sprawie wyboru Członka Zarządu Województwa Śląskiego. 

Bardzo proszę, głosujemy. Głosujemy wprowadzenie kolejnego punktu obrad.  

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia 

uchwały w sprawie wyboru Członka Zarządu Województwa Śląskiego (druk 

VI/598 h): 

 

za  25 

przeciw 13 

wstrzym. 0 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dodaliśmy do porządku obrad 

kolejny punkt. I teraz, proszę Państwa, jesteśmy w punkcie podjęcie uchwały 

w sprawie… Nie, aha, odświeżanie, tak ? 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji i zwolnienia z 

obowiązków Członka Zarządu Województwa Śląskiego (druk 

VI/598 f): 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! Teraz 

jesteśmy w punkcie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 

i zwolnienia z obowiązków Członka Zarządu Województwa Śląskiego, Pani 

Beaty Białowąs. Proszę, głosujemy… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 14 

wstrzym. 0 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę, Pani Żak chciała 

zabrać głos. Pani Radna, bardzo proszę o taką zwięzłą wypowiedź zważywszy 

na... Przepraszam, ale i ta pora, i jesteśmy już chyba wszyscy zmęczeni. Bardzo 

proszę ! 

 

- radna Ewa Żak – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Szanowni Państwo 

Radni ! Szanowni Goście ! Chciałabym bardzo podziękować ustępującemu 

i odwołanemu Zarządowi Województwa Śląskiego. Szczególnie dziękuję Pani 

Beacie Białowąs. Jest to osoba, która jest odpowiedzialna, mądra i przede 

wszystkim uczciwa. Jest dobrym, porządnym człowiekiem. Bardzo dziękuję za 

miłą współpracę i utożsamiam się z tym, co Beatko powiedziałaś. Dziękuję Ci 

bardzo za wszystko. Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Proszę 

Państwa, przechodzimy do kolejnego punktu… 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa 

Śląskiego (druk VI/598 g): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…mamy tu kandydatury 

zgłoszone przez Pana Marszałka, bo jest to kompetencja, przypominam, 

Marszałka. I jest to Pani Anna Jedynak i Pan Łukasz Czopik. Państwo wyrazili 

zgodę na kandydowanie. Musimy ponownie, proszę Państwa, wybrać komisję 

skrutacyjną. Zdaje się, że komisja... Nie wiem, czy komisja jest w komplecie i 

czy mógłbym zaproponować, by Państwo procedowali w tym składzie 

dotychczasowym. Ale czy mamy, czy jest Pan Świerkocki ? … Oczywiście, jest 

Pan Świerkocki, bo już się bałem, że... Dobrze … Proszę Państwa ! Czy może 

inne kandydatury ? … Nie widzę ! A zatem, proszę Państwa, proszę 

o uruchomienie głosowania nad komisją skrutacyjną. Pan Piotr Czarnynoga … 
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prosimy o zagłosowanie, proszę Państwa. Proszę również Panią Przewodniczącą 

Kocik o... Pan Radny Przedpełski, prosimy o zagłosowanie… 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem składu komisji skrutacyjnej: 

 

za  29 

przeciw 5 

wstrzym. 4 

 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – ponownie zaprosiliśmy do 

pracy w tym samym składzie komisję skrutacyjną. Pięć minut na 

ukonstytuowanie się. Bardzo proszę ! 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radna Alina Bednarz – Panie Przewodniczący ! Komisja jest już gotowa. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę o procedowanie. 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Głosujemy. Teraz wybieramy 

Wicemarszałków Województwa Śląskiego: Panią Annę Jedynak i Pana Łukasza 

Czopika. Jeśli Państwo jesteście za, zakreślacie rubrykę za. Jeśli przeciw, rubrykę 

przeciw. Jeśli się wstrzymujecie, to rubrykę wstrzymuję się. I tak, jak poprzednio, 

odczytuję listę obecności i zapraszam po karty… 

 

[radna Alina Bednarz odczytała listę obecności radnych – komisja skrutacyjna 

rozdała karty do głosowania, następnie ponownie odczytana została lista 

obecności, a obecni radni wzięli udział w głosowaniu] 

 

- radna Alina Bednarz – tak, dziękujemy Państwu za oddanie głosów ! Idziemy 

te głosy policzyć. Panie Przewodniczący ! Prosimy o 10 minut przerwy… 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! 10 minut 

przerwy… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radna Alina Bednarz – Panie Przewodniczący ! Komisja jest już gotowa. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – oddaję głos Pani 

Przewodniczącej, bardzo proszę ! 
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- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Komisja Skrutacyjna w składzie: 

Alina Bednarz, Maciej Kolon, Jacek Świerkocki, Rafał Kandziora, Rafał Porc 

została powołana podczas L sesji Sejmiku Województwa Śląskiego VI kadencji 

w dniu 21 listopada 2022 roku, w celu przeprowadzenia głosowania tajnego w 

sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa Śląskiego. O pozytywnym 

wyniku głosowania decyduje zwykła większość głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu sejmiku. Komisja Skrutacyjna rozdała radnym karty 

do głosowania w liczbie 37. Po otworzeniu urny komisja stwierdziła, że znajduje 

się w niej 37, mówiłam 37, przepraszam, jestem zmęczona. Po otworzeniu urny 

komisja stwierdziła, że znajduje się w niej 37 kart do głosowania. Po przeliczeniu 

i sprawdzeniu kart komisja ustaliła, że głosów ważnych oddano 37, głosów 

nieważnych nie było i wyniki głosowania są następujące: Pani Anna Jedynak, za 

kandydaturą Pani Anny Jedynak 25 głosów, przeciw 12, wstrzymujących brak; 

Pan Łukasz Czopik, za kandydaturą Pana Łukasza Czopika, za 25 głosów, 

przeciw 12, wstrzymujących brak. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Pani 

Przewodniczącej ! Proszę Państwa ! Pozwolę sobie przeczytać uchwałę. Czy 

mogę tylko Panią Dyrektor poprosić o wyniki głosowania żebym przeczytał 

uchwałę przyjętą. Proszę Państwa, głosami w stosunku: za 25 w przypadku 

zarówno Pani Anny Jedynak, jak i Pana Łukasza Czopika, wybraliśmy na 

Wicemarszałków Województwa Śląskiego, wskazanych kandydatów przy 

głosach sprzeciwu 12 w obydwu przypadkach. Tak, że jeszcze raz serdeczne 

gratulacje dla wybranych Wicemarszałków Województwa Śląskiego. Brawo … 

Proszę Państwa, to jest równoznaczne z podjęciem uchwały. Teraz przechodzimy 

do kolejnego głosowania. 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Członka Zarządu Województwa 

Śląskiego (druk VI/598 h): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…znów musimy, proszę 

Państwa, powołać komisję skrutacyjną. Bardzo bym prosił, żebyśmy w tym 

samym składzie procedowali. Mogę uznać, że jest zgoda. Proszę o uruchomienie 

głosowania. Rozumiem, że komisja wyraziła zgodę. Głosujemy… 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem składu komisji skrutacyjnej: 

 

za  23 

przeciw 2 

wstrzym. 2 
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- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…Państwa zapraszam do tego, 

byście się ukonstytuowali … Proszę Państwa, kilka minut i mam nadzieję, że 

komisja zaraz wróci do nas. 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radna Alina Bednarz – Panie Przewodniczący ! Jesteśmy już gotowi. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – oddaję głos Pani 

Przewodniczącej. Rozumiem, że ten sam skład i ta sama Pani Przewodnicząca. 

Bardzo proszę ! 

 

- radna Alina Bednarz – tak ! Szanowni Państwo głosowanie tajne w sprawie 

wyboru Członka Zarządu Województwa Śląskiego. Głosujemy za, przeciw, 

wstrzymujemy się. Zapraszam Państwa po karty do głosowania… 

 

[radna Alina Bednarz odczytała listę obecności radnych – komisja skrutacyjna 

rozdała karty do głosowania, następnie ponownie odczytana została lista 

obecności, a obecni radni wzięli udział w głosowaniu] 

 

- radna Alina Bednarz – Panie Przewodniczący ! 10 minut przerwy prosimy. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę bardzo, 5 minut przerwy 

… Pani Przewodnicząca, ile trzeba tej przerwy, to niech będzie pod warunkiem, 

że nie będzie dłużej niż 10 minut, a najlepiej 5. 

 

- radna Alina Bednarz – nie będzie dłużej… 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radna Alina Bednarz – Panie Przewodniczący ! Komisja Skrutacyjna podliczyła 

głosy. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! Oddaję głos 

Pani Przewodniczącej. Bardzo proszę o przedstawienie wyników głosowania. 

 

- radna Alina Bednarz – Szanowni Państwo ! Komisja skrutacyjna w składzie: 

Alina Bednarz, Maciej Kolon, Jacek Świerkocki, Rafał Porc, Rafał Kandziora, 

została powołana podczas L sesji Sejmiku Województwa Śląskiego VI kadencji, 

w dniu 21 listopada 2022 roku w celu przeprowadzenia głosowania tajnego w 

sprawie wyboru Członka Zarządu Województwa Śląskiego. O pozytywnym 

wyniku głosowania decyduje zwykła większość głosów w obecności co najmniej 

połowy ustawowego składu sejmiku. Komisja skrutacyjna rozdała radnym karty 
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do głosowania w liczbie 36. Po otworzeniu urny komisja stwierdziła, że znajduje 

się w niej 36 kart do głosowania. Po przeliczeniu i sprawdzeniu kart ustaliła, że 

głosów ważnych oddano 36, nieważnych brak. Wyniki głosowania na 

kandydaturę Krzysztofa Klimosza: za 25 głosów, przeciw 11, wstrzymujących 

głosów brak. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Gratulujemy. 

Proszę Państwa ! Pozwólcie Państwo, że tylko odczytam uchwałę. Uchwała 

w sprawie wyboru Członka Zarządu Województwa Śląskiego na wniosek 

Marszałka Województwa Śląskiego, w wyniku prawidłowo przeprowadzonego 

głosowania tajnego Członkiem Zarządu Województwa Śląskiego został wybrany 

Pan Krzysztof Klimosz. Gratuluję. Proszę Państwa, proszę o zajmowanie miejsc, 

ponieważ musimy wrócić do porządku obrad. 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2022-2030 (druk VI/591): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – czy w tym punkcie Państwo 

oczekujecie dyskusji ? Czy ten materiał przesłany do Państwa wyczerpuje ten 

punkt dyskusji ? Bardzo proszę, przystępujemy do głosowania. Proszę Państwa, 

głosujemy… Przepraszam najmocniej, czyli rozumiem w tym punkcie, tak ? 

Oczywiście, że tak. To przepraszam najmocniej, to, jeżeli moglibyśmy cofnąć to 

głosowanie, czy można ? 

 

- radny Stanisław Baczyński – Panie Przewodniczący ! Bardzo serdecznie 

dziękuję za to, że pozwolił mi Pan zabrać głos. Chciałbym Pana poinformować, 

że zgłosiłem się do tego głosu trzy razy. Myślę, że to jest dzisiaj przypadek, bo 

emocje, zmęczenie i tym podobne rzeczy się nakładają. Myślę, że tak nie będzie 

w przyszłości, że to będzie normalne zgłoszenie i udzielenie głosu. Natomiast ja 

chciałbym dwie rzeczy tutaj poruszyć. Jedną zaległą, chciałbym bardzo 

serdecznie podziękować odwołanej Pani Beacie Białowąs za całokształt pracy, 

który włożyła w subregion południowy. Beata, bardzo Ci serdecznie dziękuję, bo 

byłaś duchem tego subregionu, a w szczególności przy Roku Górali dałaś taki 

popis, że jesteś jedną z nas mieszkańców gór, za co Cię bardzo lubimy, 

szanujemy, zresztą byłaś we wszystkich miejscowościach, na wszystkich 

uroczystościach, imprezach, bardzo pozytywnie postrzegana jako przedstawiciel 

Marszałka Zarządu Województwa Śląskiego. I to dobre przyjęcie myślę, że 

również przełożyło się na pracę tutaj. Dziękuję ! I druga rzecz już taka 

proceduralna. Zgodnie z procedurą uchwalania uchwał Komisja Budżetu, Skarbu 

i Finansów zajęła się uchwałami, które są przygotowane na dzisiejszą sesję. Cały 

blok uchwał, które Pan Przewodniczący do nas skierował, zostały zaopiniowane 

pozytywnie, mówię to Panie Przewodniczący w bloku, żeby już później nie 
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zajmować głosu. Myślę, że co do uchwały dotyczącej PFRON-u również zostały 

stosowne wyjaśnienia poczynione, więc możemy spokojnie głosować. Wszystko 

jest w porządku. Ja będę Pana Przewodniczącego jeszcze prosił przy końcu, tam 

na druku chyba 586 są zmiany w Regulaminie przyznawania nagród Marszałka. 

Mam tam taką rzecz do omówienia, ale to na samym końcu kruciuteńko. 

Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Panie Radny 

za to sentencyjne przedstawienie tych informacji. Przepraszam, że tutaj... Być 

może już i ta pora i zmęczenie również mnie się udzieliło. Proszę Państwa ! 

Chciałbym tylko poinformować, że obradujemy do wyczerpania w ogóle 

wszystkich punktów. Jest tutaj taka mała dyskusyjna sprawa, bo akurat ten dzień 

przechodzi już w kolejny, z wnioskiem formalnym Pani Lucyna Ekkert. Bardzo 

proszę, Pani Radna ! 

 

- radna Lucyna Ekkert – Panie Przewodniczący ! Ja na podstawie art. 21 ust. 2 

ustawy o samorządzie województwa, w związku z § 10 ust. 4 oraz § 21 ust. 1 pkt 

6 Regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego wnioskuję o zmianę porządku 

dzisiejszych obrad, a polegającą na zdjęciu z porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały dotyczącej nadania statutu „Repty” Górnośląskiemu 

Centrum Rehabilitacji im. Gen. Jerzego Ziętka z siedzibą w Tarnowskich Górach. 

Szanowni Państwo ! Ze względu na duży sprzeciw społeczności lokalnej i nie 

tylko lokalnej, ale także negatywne opinie dwóch organizacji związkowych, 

spośród trzech działających w Reptach w Górnośląskim Centrum Rehabilitacji, 

wnioskuję o zdjęcie z obrad projektu uchwały i skierowanie ponownie do komisji. 

Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję ! Proszę 

Państwa ! Ponieważ wiele osób już opuściło Salę Sejmu Śląskiego, dlatego 

bardzo proszę jeszcze raz może o kworum, żebyśmy sobie uaktualnili. Dziękuję. 

Aktualny stan osób. Bardzo proszę o kworum … Proszę Państwa ! Bardzo proszę 

o kworum, potwierdzenie kworum w programie e-sesja. Dobrze, proszę Państwa, 

więc teraz przystępujemy do głosowania … Proszę Państwa ! Teraz głosujemy 

wniosek złożony przez Panią Radną odnośnie zdjęcia z porządku obrad punktu 

odnośnie „Rept” Górnośląskiego Centrum Rehabilitacyjnego Repty Śląskie. 

Bardzo proszę, uruchamiamy głosowanie… 

 

Głosowanie nad zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały dotyczącej nadania statutu „REPTY” Górnośląskiemu Centrum 

Rehabilitacji im. Gen. Jerzego Ziętka z siedzibą w Tarnowskich Górach (druk 

VI/589): 

 

za  25 
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przeciw 10 

wstrzym. 0 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…wracamy do tego o czym już 

tutaj była wcześniej mowa, a mianowicie Prognoza Wieloletnia na lata 2022-

2030. Czy jeszcze w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby zabrać głos ? … Nie 

mam tu zgłoszeń, a więc proponuję o przystąpienie do głosowania. Bardzo 

proszę, głosujemy… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2022 rok (druk VI/592): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…tu również Pan Baczyński 

zreferował już w tym punkcie szczegóły spraw finansowych. Czy ktoś jeszcze 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Proszę uruchomić głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  29 

przeciw 0 

wstrzym. 5 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe 

oraz finansowanych z nich wydatków na 2022 rok (druk VI/593): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – czy tutaj ktoś chciałby 

z Państwa zabrać głos ? … Nie widzę ! Wobec tego proponuję o przegłosowanie. 

Bardzo proszę ! Głosujemy… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w 2022 roku pomocy 

finansowej jednostkom samorządu terytorialnego województwa 

śląskiego na dofinansowanie udziału nauczycieli w Podyplomowych 

Studiach z Wiedzy o Regionie (druk VI/587): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – czy w tym punkcie ktoś 

z Państwa zabiera głos ? … Nie widzę ! Bardzo proszę uruchomić głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/43/4/2022 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 25 kwietnia 2022 roku 

w sprawie określenia zadań, na które Województwo Śląskie 

przeznacza w 2022 roku środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych (druk VI/585 a): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – czy w tym punkcie ktoś 

z Państwa chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Proszę uruchomić głosowanie. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Samorządu Województwa Śląskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2023 (druk VI/588): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos ? … Nie widzę ! Bardzo proszę uruchomić głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia organizatorowi publicznego 

transportu zbiorowego zadania własnego Województwa Śląskiego 

(druk VI/584): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! Proszę uruchomić głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/45/13/2022 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 20 czerwca 2022 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie zadania własnego 

Województwa Śląskiego pod nazwą „Zarządzanie przystankami 

komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg wojewódzkich” 

(druk VI/583): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – czy ktoś z Państwa chciałby 

zabrać głos ? … Nie widzę ! Proszę uruchomić głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/56/3/2010 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 22 września 2010 roku 

w sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród dla 

nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest 

Województwo Śląskie, za osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, 
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wychowawczej i opiekuńczej, w tym realizacji zadań związanych 

z zapewnieniem bezpieczeństwa uczniom w czasie zajęć 

organizowanych przez szkołę oraz realizacji innych zadań 

statutowych szkoły (z późniejszymi zmianami) (druk VI/590): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę, czy są głosy 

w dyskusji ? … Nie widzę ! Proszę uruchomić głosowanie… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały 

Nr VI/46/8/2022 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 29 sierpnia 

2022 roku w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania nagród 

Marszałka Województwa Śląskiego za wybitne osiągnięcia sportowe 

(druk VI/586): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo proszę, jest głos 

w dyskusji, tak, rozumiem ? Bardzo proszę, Pan Stanisław Baczyński. Bardzo 

proszę Panie Radny ! 

 

- radny Stanisław Baczyński – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Panie 

i Panowie Radni ! Zaproszeni Goście ! Przez dwa dni w Milówce na 

Żywiecczyźnie obradował Ogólnopolski Sejmik Szkolnej Kultury Fizycznej 

i przedstawiciele z całej Polski różnych środowisk sportowych zastanawiali się 

jak ożywić środowiska szkolne w zakresie pobudzenia młodzieży do uprawiania 

sportu, uprawiania kultury fizycznej, zaangażowanie i tym podobne rzeczy. Ten 

sejmik odbywał się pod patronatem ministra sportu, natomiast honorowy patronat 

nad tym przedsięwzięciem objął Marszałek Województwa Śląskiego, za co 

w imieniu organizatorów bardzo serdecznie dziękuję. Ale, Szanowni Państwo, 

chciałbym przekazać pewną myśl, która tam się zrodziła. Otóż sytuacja wygląda 

w ten sposób, że sportowcy jak osiągają wyniki, mogą dostać nagrodę, 

nauczyciele, którzy ich uczą w szkołach, na wniosek też mogą dostać nagrodę, 

ale zostaje bardzo duża rzesza działaczy, którzy niejednokrotnie poświęcili swój 

czas, zdrowie, samochody i nie mają z tego żadnej satysfakcji. Więc taką myśl 

chciałbym dzisiaj przekazać z prośbą do Zarządu Województwa Śląskiego żeby 

przy następnym regulaminie, który będzie tutaj procedowany prawdopodobnie za 

rok, uwzględnić tych ludzi, którzy oczekują jakiejś satysfakcji. Szanowni 
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Państwo ! Pokazywano mi różnego rodzaju elementy finansowe, które ponieśli, 

ale pokazano mi też zdarte kolana, które skrzypią, o czym nie wiedziałem, to Bóg 

świadkiem, pierwszy raz coś takiego widziałem i wprost mi mówili, że poświęcili 

to dlatego żeby inni mieli dobre wyniki. Myślę, że ta grupa zasługuje na 

uszanowanie i prosiłbym żeby przy następnym regulaminie ten element 

rozważyć. 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękuję Panie Radny ! 

Czy są jeszcze głosy w dyskusji ? … Nie widzę, a zatem proszę o uruchomienie 

głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego do Rady Społecznej Szpitala 

Specjalistycznego Nr 2 w Bytomiu (druk VI/594): 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! Zgłoszoną 

kandydaturę mamy Pana Janusza Wojciechowskiego przez klub radnych PiS 

i mamy zgodę, oświadczenie zgody kandydata. Czy ktoś jeszcze chciałby w tym 

punkcie zabrać głos ? … Nie widzę ! Proponuję przegłosować … a przepraszam 

bardzo ! Oddaję głos Panu Radnemu Janowi Kawulokowi. Bardzo proszę ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Szanowni Państwo ! Tak jak tu 

zostało przyjęte na początku, jest to po prostu … Niestety członek rady społecznej 

zmarł. Na jego miejsce została wytypowana osoba, oczywiście wyraziła zgodę. 

Bardzo proszę o poparcie tej kandydatury. Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panu Radnemu ! 

Bardzo proszę ! Czy są głosy w dyskusji ? … Nie mam zgłoszonych głosów, 

a zatem proponuję przegłosowanie … a przepraszam, bo tutaj nie miałem. Bardzo 

proszę Panią Radną ! Proszę Państwa ! Umówmy się, i tu jest moja gorąca prośba, 

żeby, bo tak czasami raz Państwo się zgłaszacie, raz mam to tutaj w systemie, 

żeby za każdym razem wyrazić tą ochotę zabierania głosu w systemie, dobrze ? 

Bardzo proszę Panią ! 
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- radna Ewa Żak – dziękuję Panie Przewodniczący ! Szanowni Państwo Radni ! 

Ja chciałabym się coś dowiedzieć o tej osobie, po prostu chciałabym wiedzieć na 

kogo głosuję. Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – czy Pan Jan Kawulok jako 

osoba, która, tak rozumiem, zabierając głos, czy Pan Radny mógłby coś więcej 

o kandydacie powiedzieć ? … Proszę Państwa ! Tak jak mówiłem, obradujemy 

do wyczerpania wszystkich punktów dzisiejszego naszego porządku obrad. 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Szanowni Państwo ! 

Z przykrością informuję, nie znam kandydata. Pan Józef Kubica, że tak powiem, 

rekomendował tą osobę, zgromadził dokumenty, wszyscy wiemy, że na 200 

członków rad społecznych, no każdy z nas kogoś tam rekomenduje ze swojego 

okręgu, ze swojego otoczenia. I tu jest podobnie, także niestety Ewa, no ja Ci nie 

potrafię pomóc, ale mówię jest to, że tak powiem, osoba, którą zgłosił Pan Józef 

Kubica. I mam nadzieję, że jest godna zaufania. Dziękuję ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panu Radnemu ! 

Proszę Państwa ! Proszę uruchomić głosowanie. Nie widzę więcej głosów 

w dyskusji… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  20 

przeciw 2 

wstrzym. 12 

 

 

24. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…oddaję głos i zapraszam do 

zabrania głosu Pana Marszałka … Niekoniecznie, tak ? Wobec tego czy do 

przedstawionego sprawozdania ktoś z Państwa Radnych chciał zabrać głos ? Ja 

rozumiem, że to zgłoszenie Pana Jana Kawuloka to jest wciąż jeszcze to 

uprzednio zgłoszone. Czy ktoś chciałby z Państwa zadać pytania, zabrać głos ? 

… Nie widzę ! Przechodzimy do kolejnego punktu… 

 

 

25. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku –…Czy tutaj ktoś ? … Pan Rafał 

Kandziora. Zapraszam Pana Radnego Rafała Kandziorę do zabrania głosu. 
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- radny Rafał Kandziora – Szanowny Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! 

Szanowni Państwo ! Pragnę poinformować, że na podstawie § 47 Statutu 

Województwa Śląskiego informuję o założeniu klubu radnych Ruchu 

Samorządowego Tak ! Dla Polski, w skład którego wchodzą: Jakub Chełstowski, 

Przewodniczący klubu, reprezentujący klub, Maria Materla, Alina Nowak i Rafał 

Kandziora. Jednocześnie wyżej wymienieni radni oświadczają, że występują 

z klubu radnych PiS … Prawo i Sprawiedliwość, przepraszam bardzo ! Dziękuję 

bardzo ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panu Radnemu ! 

Proszę o zabranie głosu Pana Piotra Bańkę. 

 

- radny Piotr Bańka – Panie Przewodniczący ! Szanowni Państwo ! Chciałem 

złożyć dwa oświadczenia. Jedno – z dniem dzisiejszym rezygnuję z funkcji 

Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia. Chciałem 

bardzo Państwu Radnym podziękować za współpracę, za pracę intensywną w tej 

trudnej komisji. Dziękuję Panu Przewodniczącemu Kawulokowi też, również za 

współpracę i członkom Zarządu, z którym miałem przyjemność współpracować. 

Panu Dariuszowi i Pani Izabeli. Bardzo Państwu dziękuję ! Drugie oświadczenie 

dotyczy, no szkoda, że nie ma już Pana Marszałka, bo to dotyczy jego osoby. 

Otóż miesiąc temu, podczas posiedzenia klubu przed sesją omawialiśmy projekt 

uchwały opozycji, w którym to wnioskowaliście Państwo o wprowadzenie 

dofinansowania dla in vitro. Ja na Komisji Zdrowia byłem za, na tak. Podczas 

posiedzenia klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości otrzymałem pouczenie od 

Pana Chełstowskiego, że nie należy tak głosować, że jest coś takiego jak 

solidarność polityczna – to jest niedosłowna wypowiedź. Ja powiedziałem, że 

nigdy nie zagłosuję wbrew Prawu i Sprawiedliwości i proszę Państwa, 

oświadczam, że nigdy nie zagłosowałem i nie zagłosuję i nie zeszmacę się. 

Dziękuję bardzo ! 

 

- - radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję bardzo ! Proszę 

Państwa ! Teraz proszę o zabranie głosu kolejną osobę – Pan Stanisław Gmitruk, 

bardzo proszę ! 

 

- radny Stanisław Gmitruk – Szanowny Panie Przewodniczący ! Szanowni 

Państwo ! Ja mam dość długą interpelację, ale z uwagi na późną porę tylko 

poinformuję, że moja interpelacja dotyczy finansowania jednostek kultury 

z budżetu Województwa Śląskiego, czyli dotyczy działu 921 naszego projektu 

budżetu na rok 2023. Chcę tylko poinformować, że kwota według mojej oceny 

na kulturę, a w tym szczególnie na jednostki nasze wojewódzkie jednostki kultury 

jest bardzo duża, moim zdaniem wystarczająca, ale ten podział czy też 

proponowany przydział środków jest nieproporcjonalny do poszczególnych 
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jednostek i regionów. I tak – w regionie północnym województwa śląskiego jest 

tylko jedna jednostka, dostanie według projektu 3 mln 350 tys. – to jest 1,12 % 

wydatków na jednostki kultury. Resztę szczegółów w formie pisemnej 

przedkładam, by nie przedłużać. Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję Panu Radnemu ! 

Kolejna osoba, Pani Urszula Koszutska. Bardzo proszę Panią Radną ! 

 

- radna Urszula Koszutska – Szanowny Panie Przewodniczący ! Ja też chciałam 

złożyć interpelację dotyczącą wyposażenia szkół i przedszkoli w odświeżacze 

powietrza. 

 

 

26. Zamknięcie sesji Sejmiku: 
 

- radny Marek Gzik, Przewodniczący Sejmiku – proszę Państwa ! Zdaje się 

wyczerpaliśmy porządek dzisiejszych obrad. Chciałem wszystkim bardzo 

podziękować za to wspólne procedowanie. I tym ostatnim aktem zamykam 

dzisiejsze posiedzenie jubileuszowe, wyjątkowej L sesji Sejmiku Województwa 

Śląskiego. Dziękuję wszystkim Państwu bardzo serdecznie ! [22.11.2022, godz. 

010]. 


